
SVE»ARNA STELE

Delovni Ëas: pon.-pet. od 8h-12h in od 14h-18h, sobota od 8h-12h,
od 25. 29. 10. non stop od 8h-18h, sobota, 23. in 30. 10., ter nedelja, 31. 10., od 8h-13h

NOVO!
NOVO!Popolnoma nov izdelek naπega lastnega razvoja: 

SVE»A LUNA - 5 razliËnih moænosti uporabe
                         (vloæek, tekoËi vosek, baterija)

Bliæa se 1. november, zato smo za vas pripravili
pester izbor nagrobnih sveË z 10% popustom

Kranj ska 3a,
tel.: 01/831 04 81, 051/399 577tel.: 01/831 04 81, 051/399 577

SUPER TOREK

26. oktobra do 30% POPUST
NA CELOTEN PROGRAM ALPLES

spalnice, dnevne sobe, mladinske in otroπke sobe, predsobe
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LDS Kamnik se zahvaljujemo
vsem volivcem in volivkam obËine Kamnik,

ker ste svoj glas zaupali naπi stranki.
Vaπa podpora pomeni vzpodbudo in obvezo, 

da odgovorno uresniËujemo cilje,
ki smo si jih zadali.

»ar jeseni in darovi narave

Kamnik, 21. oktober 201049. leto©t. 18   

Dragi bralci, naslednja πtevilka Kamniπkega obËana bo med 
vami v petek, 5. novembra. Rok za oddajo Ëlankov je v petek, 29. 
oktobra; za oglase in zahvale pa v sredo, 3. novembra, v uredni-
πtvu v Kamniku, Glavni trg 23, tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, 
fax: 01/83 19 860, e-naslov: sasa.mejac@siol.net.

Kamniπki obËan lahko prebirate tudi v elektronski izdaji na 
www.kamnik.si

VËeraj zveËer so v Morav-
skih toplicah pod okriljem 
podjetja Alpe Adria Media 
Marketing in radijske odda-
je ≈Dobro jutro, Slovenija« 
æe dvajsetiË zapored podelili 
priznanja za najboljπa sloven-
ska kopaliπËa. Drugo mesto v 
kategoriji srednje velikih in 
majhnih termalnih kopaliπ-
Ëih so letos zasedle Terme 

Narava se je odela v Ëarobne barve in pisano listje nam med spre-
hodom πelesti pod nogami. Jesen je Ëas, ko je narava radodarna s svo-
jimi darovi. Je Ëas trgatev, obiranja dozorele letine sadeæev in plodov, 
sladkanja s kostanjem in diπeËim domaËim jabolËnikom. 

V pravem malem arboretumu sadnih sort v Nevljah smo obis-
kali Lada Dobrovoljca, ki ima v sadovnjaku kot rezultat dolgoletnega 
skrbnega dela nacepljenih veË kot 800 sort jabolk, 200 sort hruπk, 
Ëeπpelj, grozdja...  

Tunjice se ponaπajo z veË kot 200-letno tradicijo sadjarstva, 
ki jo nadaljuje Sadjarsko - vrtnarsko druπtvo Tunjice. Predsed-
nik druπtva Valentin Zabavnik opisuje tradicijo in prizadevanja za 
ohranitev starih sort jabolk z æeljo, da bi s pomoËjo ObËine Kamnik 
dosegli veËje soæitje mesta in vasi ter pri prebivalcih poveËali zavest 
o kvalitetnem domaËem sadju, jabolku.

JabolËnik, ki je najboljπi iz neπkropljenih starih sort jabolk, 
smo stisnili na kmetiji Janeza Nograπka, po domaËe Spodnji 
Naum v Tunjicah, vam pa razkrivamo recept za najokusnejπi domaËi 
napitek. O vsem tem na 8. strani.

Na ulicah pa smo povpraπali obËane, kako doæivljajo jesen 
ter lepe in manj prijetne plati tega letnega Ëasa. Na 7. strani

V kamniπki obËini bomo volivke in voliv-
ci v nedeljo, 24. oktobra, ponovno odπli na 
voliπËa in izvolili svojega æupana. Medtem, 
ko je veËina slovenskih obËin dobila æupa-
na æe v prvem krogu volitev, je izid volitev  
10. oktobra doloËil, da se bosta v drugem 
krogu æupanskih volitev v Kamniku pome-
rila dosedanji podæupan Brane GoluboviË, 
ki je zbral 3.993 oz. 32,60% glasov volivcev 
ter igralec in komik Marjan ©arec s 3.158 oz. 
25,78% glasovi podpore. 

Mateju Toninu, skupnemu kandidatu NSi, SLS 
in SNS je za uvrstitev v drugi krog æupanskih vo-
litev zmanjkalo le borih 371 glasov, saj je zbral 
2.787 oz. 22,75%, glasov. Kandidatko SD mag. 
Julijano Bizjak Mlakar je volilo 1.268 oz. 10,35% 

Novega æupana bomo izvolili to nedeljo!
volivcev, kandidata SDS Rudija Verπnika 603 oz. 
4,92 % volivcev, Marjan Smole je zbral 225 glasov 
(1,84%), Zvone PotoËnik pa 214 glasov (1,75%). 

ZnaËilnost volitev je prepriËljiva zmaga liste 
LTS-Za Kamnik v obËinskem svetu. 

Po πestnajstih letih æupanovanja Toneta Smol-
nikarja bomo tako v nedeljo dobili novega æu-
pana: o tem bo odloËil glas ljudstva in kot kaæe 
res vsak glas, saj se obeta oster boj. Kljub volilni 
kampanji, ki se v zadnjem tednu stopnjuje, tudi 
z nizkimi udarci in πirjenjem zlonamernih ËenË 
ter sklepanju raznih zavezniπtev, verjamem, da 
se boste znali prav odloËiti - po lastni vesti, na 
podlagi zaupanja v kandidata in z veliko mero 
odgovornosti. 

Urednica SA©A MEJA»

Na vol i πË ih  v 
naπi obËini je 
bilo v nedeljo, 
10. oktobra, ves 
dan æivahno, saj 
smo volili æupa-
na, Ëlane obËin-
skega sveta in 
svetov krajevnih 
skupnosti. Mladi 
Ëlani volilnega 
odbora na vo-
liπËu v ©CRM, 
kjer  so  vo l i l i 
krajani KS Novi 
trg, so prijazno 
sprejeli volivce 
in poskrbeli, da 
je vse potekalo 
nemoteno. 

Foto: 
Vera MejaË

Veronikin tek po ulicah Kamnika, ki ga je 
Agencija za turizem in podjetniπtvo Kamnik po 
dobro sprejetem lanskoletnem teku organizirala 
drugiË, je na sonËno soboto, 9. oktobra, privabil 
nekaj manj kot sto tekmovalcev. 7800 metrov dol-
go progo s πtartom in ciljem na Glavnem trgu je 
najhitreje pretekel Matic Slabe s Ëasom 24 minut 
in 21 sekund pred Uroπem Tomcem in Mitjem 
Kotnikom. V absolutni æenski kategoriji je slavi-
la Karmen Orehek, druga je bila Karmen ErËulj, 
tretja pa Ema ©tupar. Med najmlajπimi sta bila 

OKTOBER V ZNAMENJU TEKA©KIH PRIREDITEV

Terme Snovik prejele srebrno 
priznanje za ≈Naj kopaliπËe 2010«

Snovik iz naπe zelene Tuhinj-
ske doline. S tem nadaljujejo 
tradicijo, da æe vrsto let za-
pored osvajajo tovrstna pre-
stiæna priznanja, kar je prav 
gotovo najveËja spodbuda 
zagnanemu kolektivu na na-
daljni poti.

Akcija ≈Naj kopaliπËe« je v 
dvajsetih letih dosegla izjemen 
razvoj, saj danes predstavlja 

pomembno blagovno znamko. 
Glavni namen akcije je javnost 
seznaniti z razvojem turistiËne 
ponudbe in novostmi med sto-
ritvami na slovenskih kopaliπ-
Ëih. Sodelovanje je tudi dobra 
promocija za utrjevanje prepo-
znavnosti na slovenskem trgu. 

60 tisoË glasov se je porazde-
lilo med 100 slovenskih kopali-

πË. V kategoriji 
srednje velikih 
in majhnih ter-
malnih kopaliπË 
se je za Terme 
Snovik odloËilo 
18,51 % ogla-
πevalcev, kar je 
prineslo 2. me-
sto in so za prvo 
uvrπËenim Well-
ness  parkom 
Laπko zaostale 
le za skromen 
odstotek.

≈Prejeto pri-
znanje je vsem 
zaposlenim v 
Termah Sno-
vik potrditev, 
da svoje delo 

opravljamo uËinkovito in da 
nam naπi obiskovalci zaupajo. ©e 
naprej se bomo trudili zagotoviti 
dobro poËutje pri nas, obenem 
pa sledili trendom v razvoju eko 
ponudbe ter delovali v sozvoËju 
z naravo,« nam je po prejemu pri-
znanja povedala Karmen Æura, 
vodja prodaje Term Snovik.  

SA©A MEJA»

najhitrejπa Matevæ Planko in Gaja Perko. Kot so 
povedali tekaËi, so se kamniπke tekaπke prire-
ditve udeleæili tako zaradi lepe trase po starem 
mestnem jedru kot zaradi druæenja in lahko-
tnega treninga pred Ljubljanskim maratonom. 
Na tem najveËjem tekaπkem dogodku, ki se bo 
zgodil to nedeljo v Ljubljani, namreË sreËamo 
veliko tekaËev s kamniπko-domæalskega konca. 
Vsem æelimo sreËno, hitre noge in moËno srce, 
predvsem pa πe veliko tekaπkih uæitkov. 

SA©A MEJA»

Priznanja in umetniπke skulpture izolskega umetni-
ka Matjaæa Bornπka najboljπim v kategoriji srednje 
velikih in majhnih termalnih kopaliπË so prevzele (z 
leve): Karmen Æura, vodja prodaje Terme Snovik za 
2. mesto, Alenka BlagoviË, vodja kadrovske sluæbe 
Bio Terme-Mala Nedelja za 3. mesto in Janja Uran-
kar, vodja wellnessa, spa in termalni center Terme 
Laπko za 1. mesto.
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VOLI©»E

ZVONE  
POTO»NIK

MARJAN  
©AREC

BRANE  
GOLUBOVI»

MARJAN
SMOLE

RUDI
VER©NIK

MATEJ
TONIN

JULIJANA
BIZJAK MLAKAR
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glasov

% 
glasov

©t. 
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% 
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 KULTURNI DOM MOTNIK 6  3.39 20  11.30 68  38.42 2  1.13 4  2.26 55  31.07 22  12.43 

 KULTURNI DOM ©PITALI» 1  0.70 29  20.42 30  21.13 0  0.00 8  5.63 58  40.85 16  11.27 

 KULTURNA DVORANA LAZE 2  0.29 30  4.36 101  14.68 4  0.58 14  2.03 485  70.49 52  7.56 

 KULTURNI DOM ©MARTNO 6  1.55 49  12.66 93  24.03 0  0.00 17  4.39 208  53.75 14  3.62 

 KS P©AJNOVICA, MALI RAKITOVEC 0  0.00 8  8.89 36  40.00 0  0.00 3  3.33 34  37.78 9  10.00 

 KULTURNI DOM SREDNJA VAS 4  1.27 63  20.06 91  28.98 0  0.00 15  4.78 132  42.04 9  2.87 

 GASILSKI DOM SELA PRI KAMNIKU 0  0.00 34  11.30 164  54.49 2  0.66 28  9.30 51  16.94 22  7.31 

 O© F. ALBREHTA, PODRUÆ. NEVLJE 6  0.85 212  30.11 177  25.14 12  1.70 32  4.55 199  28.27 66  9.38 

 O© F. ALBREHTA, PODR. VR. PE» 3  1.85 39  24.07 36  22.22 2  1.23 8  4.94 61  37.65 13  8.02 

 KRAJEVNA SKUPNOST GODI» 4  1.07 99  26.40 125  33.33 2  0.53 14  3.73 97  25.87 34  9.07 

 O© STRANJE, PODRUÆNICA GOZD 1  0.37 99  36.53 76  28.04 2  0.74 19  7.01 55  20.30 19  7.01 

 OSNOVNA ©OLA STRANJE 14  1.75 294  36.84 219  27.44 9  1.13 57  7.14 154  19.30 51  6.39 

 ©PORTNO KULTURNO DRU©. MEKINJE 19  2.96 141  22.00 205  31.98 20  3.12 28  4.37 171  26.68 57  8.89 

 O© F. ALBREHTA, PODR. TUNJICE 3  0.91 93  28.10 87  26.28 32  9.67 25  7.55 79  23.87 12  3.63 

 OSNOVNA ©OLA MARIJE VERE 17  1.08 408  25.95 730  46.44 25  1.59 73  4.64 160  10.18 159  10.11 

 KULTURNI DOM ©MARCA 21  3.00 433  61.86 98  14.00 2  0.29 31  4.43 90  12.86 25  3.57 

 KULTURNI DOM VOL»JI POTOK 2  0.96 95  45.45 36  17.22 5  2.39 9  4.31 33  15.79 29  13.88 

 OB»INA KAMNIK, GLAVNI TRG 24 17  1.72 194  19.58 371  37.44 37  3.73 61  6.16 149  15.04 162  16.35 

 ©OLSKI CENTER R.MAISTRA KAMNIK 2  0.47 80  18.87 135  31.84 15  3.54 24  5.66 72  16.98 96  22.64 

 GD KAMNIK, LIVARSKA 1 31  3.34 236  25.46 402  43.37 22  2.37 45  4.85 85  9.17 106  11.43 

 KULTURNI DOM PODGORJE 5  1.10 154  33.85 114  25.05 7  1.54 24  5.27 104  22.86 47  10.33 

 O© TOMA BREJCA KAMNIK,©UTNA 39 21  2.25 231  24.79 376  40.34 14  1.50 34  3.65 112  12.02 144  15.45 

 PRED»ASNO GLASOVANJE 28  4.35 114  17.70 221  34.32 10  1.55 29  4.50 139  21.58 103  15.99 

 VOLI©»E, KI JE DOSTOPNO INVALIDOM / / / / / / / / / / / / / / 

 GLASOVANJE PO PO©TI 1  7.69 3  23.08 2  15.38 1  7.69 1  7.69 4  30.77 1  7.69 

Mateju Toninu, skupnemu 
kandidatu NSi, SLS in SNS je za 
uvrstitev v drugi krog æupan-
skih volitev zmanjkalo le borih 
371 glasov, saj je zbral 2.787 oz.  
22,75%, glasov. Kandidatko SD 
mag. Julijano Bizjak Mlakar je voli-
lo 1.268 oz. 10,35% volivcev, kan-
didata SDS Rudija Verπnika 603 
oz. 4,92 % volivcev, Marjan Smole 
je zbral 225 glasov (1,84%), Zvone 
PotoËnik pa 214 glasov (1,75%). 

ZnaËilnost letoπnjih lokal-
nih volitev je nizka volilna 
udeleæba, saj je volilo le 50,87 
odstotka volilnih upraviËencev. 
V obËini Kamnik je od 23.098 
volilnih upraviËencev na voliπËa 
odπlo 12.355 volivcev, kar pome-
ni 53,49 odstotno udeleæbo.

Volili smo æupana, sestavo ob-
Ëinskega sveta in sestavo svetov 
krajevnih skupnosti. 

Zastopanost v obËinskem svetu 
in svetih krajevnih skupnosti je 
æe znana, tako, da bodo lahko v 
novem sestavu æe kmalu priËeli 
z delom.

ZnaËilnost volitev je prepri-
Ëljiva zmaga liste LTS-Za Kamnik 
v obËinskem svetu ter uspeh poli-
tiËnega novinca, sicer igralca in 
komika Marjana ©arca, ki se mu 
je z medijsko prepoznavnostjo 
uspelo uvrstiti v drugi krog æu-
panskih volitev, kjer se bo pome-
ril z dosedanjim podæupanom 
Branetom GoluboviËem, ki se z 
obËinsko politiko ukvarja æe vr-
sto let. 

Velik uspeh liste  
LTS — Za Kamnik

Da so zmagovalke letoπnjih 
lokalnih volitev neodvisne liste 
se je potrdilo tudi v Kamniku. S 
skoraj 20 odstotki glasov je velik 
uspeh dosegla lista LTS - Za Kam-
nik, ki je bila preseneËenje æe na 
volitvah pred πtirimi leti. 

Tudi NSi je uspeπno nastopi-
la na volitvah v Kamniku in je s 
13,50% glasov druga najmoËnej-
πa stranka v obËini, prehitela je 
celo SDS.

V 29-Ëlanskem obËinskem 
svetu obËine Kamnik bo 
najmoËneje zastopana Lista 
Toneta Smolnikarja LTS — Za 
Kamnik, ki je zbrala 19,69 % 
glasov in si s tem zagotovila 
kar 7 svetniπkih mest. Kljub 
pomislekom, da bo LTS - Za Kam-
nik z odhodom æupana iz aktivne 
obËinske politike nekoliko izgu-
bila na moËi, se to ni zgodilo. V 
novem mandatu bo imela kar 

sedem svetnikov in svetnic, celo 
eno svetnico veË kot doslej. Dose-
danjim Ëlanom Marinki Moπnik, 
Nives Matjan, Marjanu Osolni-
ku, Vidu Repanπku, Rudolfu 
Pfajfarju in Joæetu Zagorcu se 
bo pridruæila Karla Urh. 

Zanimivo je, da je lista LTS — Za 
Kamnik edina od samostojnih 
list, ki se ji je uspelo uvrstiti v 
obËinski svet. Nobena od ostalih 
samostojnih kandidatnih list - Li-
sta Zvoneta PotoËnika, LevËkova 
lista Za Kamnik, Lista za moje me-
sto in vas, Neodvisna lista Daniela 
KovaËiËa za obËino in ekologijo 
— ni uspela zbrati zadostnega πte-
vila glasov za mesto v obËinskem 
svetu. 

Letoπnje volitve so okrepile 
tudi moË Nove Slovenije, ki je 
s 13,50% glasovi druga stran-
ka ≈po moËi« oziroma πtevilu 
sedeæev v obËinskem svetu v 
obËini (in krepko nad dræavnim 
povpreËjem!) in bo namesto do-
sedanjih treh imela πtiri obËin-
ske svetnike: mag. Matej To-
nin, Matej Slapar, Ivo Straæar 
in Ivan SekavËnik. Zanimivo je, 
da je NSi po moËi prehitela celo 
SDS.

©tiri svetnike bo (namesto 
dosedanjih πest) z 12,73 % glasov 
imela tudi SDS: Damjan Hribar, 
Suzana ©imenc, Rudi Verπnik 
in Robert Kokotec. 

Izvolili smo nov občinski svet, za župana v drugi krog 
Brane Golubovič in Marjan Šarec

V kamniπki obËini bomo volivke in volivci v nedeljo, 24. ok-
tobra, ponovno odπli na voliπËa in izvolili svojega æupana. Med-
tem, ko je veËina slovenskih obËin dobila æupana æe v prvem 
krogu volitev, je izid volitev v nedeljo, 10. oktobra, doloËil, da 
se bosta v drugem krogu æupanskih volitev v Kamniku pomeri-
la Brane GoluboviË, ki je zbral 3.993 oz. 32,60% glasov volivcev 
in Marjan ©arec s 3.158 oz. 25,78% glasovi podpore. 

MekinjËani so volili v krajevnem domu.

Rezultati volitev za æupana obËine Kamnik po voliπËih — 10. oktobra 2010

UËilnice v podruæniËni πoli v Nevljah so se spremenile v prijetna domaËa voliπËa.

OBVESTILO
V skladu z doloËilom 107. Ëlena Zakona o volitvah 

v dræavni zbor  
(Ur. list RS πt. 94/07 − UPB3 in 45/08)

se v drugi krog volitev, ki bo 24. 10. 2010 uvrstita 
kandidata:

1.) Brane GoluboviË, roj. 10.8.1969,  
 Kamnik, KlavËiËeva ulica 5
 Predlagatelj: Duπko Papeæ in skupina volivcev 

in
2.) Marjan ©arec, roj. 2.12.1977,  
 ©marca, Jeranova ulica 6
 Predlagatelj: Stanko Kregar in skupina volivcev

©tevilka: 041-0004/2010
Datum: 18. 10. 2010

mag. Duπan Æumer, l.r.
PREDSEDNIK

OB»INSKE VOLILNE KOMISIJE
OB»INE KAMNIK

Z 10,93 % glasov bo πtiri 
svetnike imela tudi SD in si-
cer so to mag. Julijana Bizjak 
Mlakar, Barbara Besek, Zvoni-
mir Kolenik in Joæe Goltnik. 
SD bo v novem mandatu imela 
dva svetnika veË kot doslej. 

Precejπnje preseneËenje je tudi 

uspeh DeSUSa, ki je z 9,39% gla-
sov izboljπal pozicijo v obËinskem 
svetu z enega svetniπkega mesta 
na kar tri svetnike, to so Anton 
Iskra, Gordan AmbroæiË Ma-
lenπek in Joæef LenarËiË. 

LDS ima z 8,56% glasov tri 
svetnike: Matejo Poljanπek, 
Nuπo Svete in Marjana Sem-
primoænika, medtem, ko je 
imela doslej πest svetniπkih mest. 
Padec gre verjetno pripisati 
predvsem poloæaju LDS na ravni 
dræave, je pa potrebno dodati, da 
je kamniπka LDS presegla nivo dr-
æavnega LDS povpreËja.

Zares je tokrat na lokalnih vo-
litvah kandidirala prviË in s 5,32% 
glasov dosegla, da bo Zaresov 
svetnik v obËinskem svetu 
Janez BalantiË. 

Kamniπka SLS je s 4,39% do-
bila enega svetnika - Joæeta 
Koroπca, SNS s 3,58% svetnico 
Nino Mavrin in SMS — Zeleni 
Evrope s 3,08% svetnico Majo 
Suhoverπnik. 

V novem mandatu se tako 
obeta pestra sestava obËinskega 
sveta, upamo le, da bo to prines-
lo veË konstruktivnih in plodnih 
razprav ter modrih odloËitev za 
napredek naπe obËine in kvalitet-
no æivljenje nas — obËanov. 

SA©A MEJA»
foto: VERA MEJAČ

zbrala in pripravila SA©A MEJA»
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Vi spraπujete,  
æupan odgovarja

V zadnji πtevilki Kamniπkega ob-
Ëana sem v tej rubriki zapisal, da 
gre za moj zadnji odgovor v nizu 
odgovorov, ki sem jih objavljal v 
tej dolgoletni rubriki naπega lokal-
nega Ëasopisa. Izkazalo se je, da 
temu ni tako in danes z veseljem 
odgovarjam na πtevilna vpraπa-
nja, ki jih obËani naslavljate name v zvezi z odnosi med Me-
πËansko korporacijo Kamnik ter ObËino Kamnik ter v zvezi 
s pomanjkanjem prostora na kamniπkih Æalah.

Prav danes me je g. Klemen, direktor KPK d.d., obvestil, da so 
vËeraj oddali zadnjo moæno povrπino za grob. ObËina Kamnik 
se je tega problema zavedala æe pred leti, zato je tudi priËela s 
postopkom za pridobitev gradbenega dovoljenja, na osnovi ka-
terega bi bila moæna πiritev povrπin za æarne in klasiËne pokope, 
kot to predvideva veljavni ureditveni naËrt. Kot sem v tej rubriki 
æe pisal, se je postopek ustavil na pristojni Upravni enoti, in sicer 
iz razloga, da so zemljiπËa, na katerih je predvidena πiritev po-
kopaliπËa, predmet denacionalizacijskega postopka. MeπËanska 
korporacija Kamnik je namreË za ta zemljiπËa vloæila denacio-
nalizacijski zahtevek za vraËilo zemljiπË v naravi.

Skupaj s sodelavci sem se veËkrat pogovarjal s predstavniki 
MeπËanske korporacije Kamnik, kako zadevo urediti v vsesplo-
πno korist, vendar do konkretnega dogovora nikdar ni priπlo. 
Dejstvo je, da denacionalizacijski postopki za vraËilo zemljiπË, ki 
jih v svojem zahtevku zahteva MeπËanska korporacija Kamnik, 
teËejo pred razliËnimi organi ter na razliËnih ravneh. Prav tako 
ne gre spregledati dejstva, da je v enem izmed postopkov Vrhovno 
sodiπËe RS v svoji sodbi ugotovilo, da Ëlani sedanje MeπËanske 
korporacije Kamnik po doloËbah Zakona o ponovni vzpostavitvi 
agrarnih skupnosti o vraËanju premoæenjskih pravic, niso ak-
tivno legitimirani za vrnitev teh pravic. To pa je mnenje, ki ga 
bo potrebno upoπtevati tudi v vseh ostalih denacionalizacijskih 
postopkih, v katerih kot upraviËenec nastopa MeπËanska korpo-
racija Kamnik. To pa z drugimi besedami pomeni, da se lahko 
postopki spet vleËejo ≈v nedogled«. 

Zaradi tega je bil organiziran ponovni sestanek s Ëlani MeπËan-
ske korporacije Kamnik, na katerem je podæupan Rudolf Pfajfar 
s sodelavci s predstavniki MeπËanske korporacije Kamnik dosegel 
sporazum, da bo podpisan dokument, na osnovi katerega bo Ob-
Ëina Kamnik kljub uvedenim, a πe ne zakljuËenim denacionali-
zacijskim postopkom, lahko pridobila gradbeno dovoljenje ter 
zaËela s postopkom πiritve kamniπkih Æal. PrepriËan sem, da gre 
za pomemben dokument, ki bo koncesionarju KPK d.d. omogoËil 
normalno opravljanje koncesionirane dejavnosti, saj veljavni 
ureditveni naËrt predvideva ureditev zadostnega πtevila grobov 
za dolgoroËno obdobje, pa tudi ureditev nove dostopne ceste in 
poslovilnega objekta.

Na omenjenem sestanku je beseda tekla tudi o Malograjskem 
stolpu, saj ObËina Kamnik pripravlja dokumentacijo za prido-
bitev gradbenega dovoljenja za primernejπo ureditev tega koπËka 
naπe obËine. Pridobitev gradbenega dovoljenja je pogoj za kan-
didiranje na bliænjem razpisu Ministrstva za kulturo, na osnovi 
katerega bo mogoËe pridobiti evropska in dræavna sredstva za 
ureditev tega pomembnega objekta naπe kulturne dediπËine. Ure-
jeni objekt bomo s ponosom namenili obiskovalcem, ki jih je iz 
leta v leto veË (v letoπnjem letu je Mali grad obiskalo æe cca. 3.000 
turistov, kar je enkrat veË kot leta 2009).

Naj povzamem: tudi predstavniki MeπËanske korporacije 
Kamnik so na sestanku poudarili, da se zavedajo dejstva, kako 
pomembna je za razvoj starega mestnega jedra pridobitev evrop-
skih sredstev, prav tako pa se zavedajo tudi pomembnosti πiritve 
pokopaliπËa na kamniπkih Æalah in zato nikakor ne æelijo biti 
razlog za zaviranje razvoja naπe obËine. Zaradi navedenega so 
zatrdili, da bodo podpisali dogovor o soglasju k pridobitvi grad-
benega dovoljenja za obe omenjeni lokaciji, ObËina Kamnik pa 
se bo zavezala, da bo v primeru pravnomoËne vrnitve zahtevanih 
zemljiπË v naravi, le-ta od MeπËanske korporacije odkupila v skla-
du s cenitvenim poroËilom sodno zapriseæenega cenilca. 

Dogovor z omenjeno vsebino je bil æe posredovan predstavni-
kom MeπËanske korporacije Kamnik in priËakujem, da bo pod-
pisan takoj, ko se bodo z njim seznanili Ëlani Gospodarskega 
odbora korporacije.

ÆUPAN TONE SMOLNIKAR

V Ëetrtek, 7. oktobra je 28 
kamniπkih malËkov prviË presto-
pilo prag novega Vrtca OblaËek 
na Trdinovi ulici v juænem delu 
Kamnika. Vrtec je nova enota 
Vzgojno varstvenega zavoda 
Antona Medveda, obe enoti pa 
sta namenjeni prvi starostni 
skupini. 

ObËina Kamnik je namreË v 
juliju objavila Javni poziv za zbi-
ranje ponudb za oddajo prosto-
rov za najem izvajanja programa 
predπolske vzgoje z namenom, 
da najame prostore za nove od-
delke otroπkega varstva (do 5 

V zadnjih septembrskih dneh so v Stranjah tudi uradno predali 
namenu 170 metrov dolg odsek ploËnika od dræavne ceste proti 
naselju Zagorica in naprej proti Kregarjevemu. 

oddelkov predπolske vzgoje I. 
starostnega obdobja). 

Na ObËini sicer naËrtujejo v 
oktobru tudi odprtje koncesij-
skega Vrtca Zarja, ki bo sprejel 
155 otrok, dela so æe zakljuËena, 
urejena je tudi okolica z igrali. 

©e v letoπnjem letu naj bi vrata 
odprl tudi nizkoenergetski vrtec 
KamenËek v prizidku k osnovni 
πoli 27. julij. Deloval bo kot nova 
enota VVZ Antona Medveda, ka-
mor bo vkljuËenih 80 otrok. Ob-
Ëina Kamnik bo tako samo letos 
zagotovila okoli 270 novih mest 
v kamniπkih vrtcih. 

Vrata odprl  
novi vrtec OblaËek

Nov ploËnik za varnejπo pot
Novo pridobitev, ki bo pripo-

mogla k veËji varnosti na obmoË-
ju, kjer poteka tudi πolska pot, 

Predsednica KS Kamniπka Bistrica Karla Urh je toplo pozdravila zbrane krajane in jim s pevskim zborom 
O© Stranje pripravila prisrËno dobrodoπlico. V svojem govoru je, tako kot æupan Tone Smolnikar, izpostavila 
skupne aktivnosti kraja, obËine in dræave za izboljπanje prometne varnosti na regionalni cesti na obmoËju 
Stranj in Stahovice.

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov in ga prejemajo gospodinjstva obËine 
Kamnik brezplaËno. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glavni trg 23 (zgrad-
ba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 041/662-450, fax: 
01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne ure: ponedeljek in 
petek od 9. do 15. ure, sreda od 8. do 12. in od 13. do 17. ure. NenaroËenih 
Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d., 21. 10. 2010.

Krajani Velike Laπne pridobili 
asfaltiran cestni odsek

DokonËana izgradnja 
petih prepustov na 
lokalni cesti s Kolovca 
v sosednjo obËino 
Domæale 

Na obËini Kamnik so æe v letu 
2009 zaËeli z gradnjo podcestnih 
prepustov na tej lokalni cesti, sa-
nacija pa je potekala na predelih, 
katere je neurje s poplavami pri-
zadelo septembra 2007. Ob lokal-
ni cesti namreË poteka hudour-
nik, ki veËkrat preËka lokalno ce-
sto, ob veËjih nalivih pa prestopi 
bregove. Ker je bil cesta v takih 
primerih tudi neprevozna, je bila 
sanacija nujno potrebna. 

V letu 2009 sta bila zgrajena 
dva prepusta, za kar je ObËina 
namenila 70.000 evrov prora-
Ëunskih sredstev. Letos so nada-
ljevali z gradnjo πe treh vzdolæ 
ceste. ObËina Kamnik je za inve-
sticijo v letoπnjem proraËunu na-
menila 80.000 evrov, svoj deleæ 
pa je primaknila tudi dræava, ki je 
v letoπnjem in lanskem letu zago-
tovila sredstva v viπini 55.000 ev-
rov za utrditev breæin in urejanje 
struge. Ureditev prepustov je bil 
hkrati tudi pogoj, da Ministrstvo 
za okolje in prostor ter ARSO na-
daljujeta v tem letu z urejanjem 
hudourniπke struge. 

Predsednik krajevne skup-
nosti Avgust Smeπnjavec je na 
uradnem odprtju zahvalo name-
nil æupanu s sodelavci, posebej 
Matjaæu Srπi z oddelka za go-
spodarske javne sluæbe in pod-
æupanu Rudolfu Pfajfarju, ki 
se je v zadnjih letih intenzivno 
zavzemal za sanacijo ceste, ki za 
okoliπke prebivalce pomeni po-
membno oziroma eno glavnih 
poti v dolino. 

Æupan Smolnikar je v nago-
voru krajanom poudaril, da se je 
ves Ëas æupanovanja zavzemal za 
enakomeren razvoj obËine, o Ëe-
mer zagotovo priËata tudi ome-
njena dogodka. 

NIKA VRHOVNIK

Slavnostni trak sta prerezala æupan Tone Smolnikar in predsednik KS Vranja PeË Avgust Smeπnjavec ob 
pomoËi najmlajπih krajanov, ki so s prijetnim programom pospremili slovesnost.

Smolnikar, bodo na ObËini sku-
paj z dræavo nadaljevali z aktiv-
nostmi in ukrepi za izboljπanje 
prometne varnosti na regionalni 
cesti na obmoËju Stranj in Staho-
vice, spomnil pa je tudi na velika 
sredstva v vrednosti preko dveh 
milijonov evrov, ki jih je ObËina 
Kamnik v zadnjih dveh letih na-
menila za varne πolske poti ter 
ostale ukrepe v prometu, pred-
vsem na obmoËju Tuhinjske do-
line in na relaciji od Stranj do 
»rnivca. 

ObËina Kamnik bo na obmoËju 
Stranj nadaljevala z izvajanjem 
ukrepov z naslova Sporazuma o 
sofinanciranju izvedbe ukrepov 
za izboljπanje stanja prometne 
varnosti na regionalni cesti, ki 
je bil podpisan s strani Direkcije 
za ceste RS in ObËine Kamnik. 
V okviru sporazuma bo pote-
kala gradnja ploËnika v naselju 
Spodnje Stranje v predvideni do-
læini 450 metrov, za kar je v ob-
Ëinskem proraËunu namenjenih 
179.500 evrov. Na obËini so æe 
izvedli javno naroËilo in podpis 
pogodbe z izvajalcem, v oktobru 
pa dræavne sluæbe naËrtujejo iz-
gradnjo ukrepa za umirjanje pro-
meta pred naseljem Stranje. 

Predsednica KS Kamniπka Bi-
strica Karla Urh na slovesnosti 
ob odprtju novega ploËnika ni 
skrivala zadovoljstva nad πe enim 
uspeπno zakljuËenim projektom. 
Zahvalila se je ObËini Kamnik in 
krajanom za sodelovanje, saj 
so s skupnimi moËmi uspeli za-
gotoviti pogoje za realizacijo 
projekta. 

VERA MEJA»

je odprl æupan Tone Smolnikar 
s podæupanoma Rudolfom Pfaj-
farjem in Branetom Golubovi-
Ëem in sodelavci ter predsednico 
KS Kamniπka Bistrica Karlo Urh. 
ObËina je k investiciji, vredni 
dobrih 400.000 evrov, primak-
nila 100.000 evrov proraËunskih 
sredstev.

Kot je izpostavil æupan Tone 

Obrπe, ki je potekala v dolæini 
800 metrov, namenila 85.500 
evrov proraËunskih sredstev. 

Predsednik KS Vranja PeË 
Avgust Smeπnjavec je dogo-
dek izkoristil za zahvalo kraja-
nom, ki so nesebiËno pomagali 
pri realizaciji projekta, ter æupa-
nu in njegovim sodelavcem za 
posluh in realizacijo projekta.

Za prijeten program so po-
skrbeli najmlajπi krajani, novo 
cesto pa je blagoslovil æupnik 
©tefan Stele. Ta je ob koncu 
posebno zahvalo namenil æu-
panu Smolnikarju, saj mu je v 
πtirih mandatih uspelo postori-
ti zares veliko tako za krajevno 
skupnost kot za obËino.

Ena najbolj obremenjenih 
lokalnih cest bo posodobljena

Teæko priËakovana in tudi æe prepotrebna obnova lokalne ceste v Pod-
gorju, ki je prometno ena najbolj obremenjenih lokalnih cest v obËini, 
poteka po predvidenih terminskih naËrtih in naj bi bila zakljuËena do 
konca meseca. ObËina je za investicijo, ki poleg sanacije voziπËa vkljuËuje 
izgradnjo dveh otokov za umirjanje prometa, izgradnjo prehoda za peπce, 
dveh avtobusnih postajaliπË, javne razsvetljave in ploËnika za peπce v do-
læini 650 metrov, namenila 282.000 evrov proraËunskih sredstev.

Izvajalci del v teh dneh priËenjajo z asfaltiranjem in po konËanih as-
faltnih delih bo promet sproπËen ob delni zapori, nadaljevali pa bodo z 
izgradnjo ploËnika. Celotna investicija bo v veliki meri pripomogla k veËji 
prometni varnosti na tem delu. 

V Ëetrtek, 7. oktobra, sta 
bili slovesno obeleæeni cest-
ni investiciji kot pomemb-
ni pridobitvi za krajane KS 
Vranja PeË, tako asfaltiran 
cesti odsek na Veliki Laπni 
kot urejena cesta s Kolovca 
proti Domæalam. 

Na Veliki Laπni so pridobili 
nov, asfaltiran cestni odsek, ki 
za krajane te in okoliπkih vasi 
predstavlja pomembno cestno 
povezavo predvsem s sosednjo 
obËino Lukovica in avtocesto. 
ObËina Kamnik je za sanacijo 
lokalne ceste Velika Laπna Œ 

Na lokalni cesti Kolovec je zgrajenih pet prepustov.
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V poËastitev æupnikovih jubi-
lejev smo se MotniËani polno-
πtevilno udeleæili dopoldanske 
enajste maπe, po kateri je v ta 
namen stekel tudi kratek pro-
gram. ZaËeli smo ga motniπki 
pevci z dvema kiticama pesmi ≈S 
skupno pesmijo«. V pozdravnem 
nagovoru je domaËin in kljuËar 
Pavle Pungartnik povedal: ≈Spo-
πtovani gospod æupnik Franc 
HoËevar. V tem Ëasu slavite 
svoj kar πtirikratni praznik. To 
je trideset let æivljenja v Motni-
ku in vodenja naπe æupnije, 35 
let svojega duhovniπtva, praz-
nujete svojo 70-letnico, tik ob 
naπi Roæenvenski Materi Boæji 
pa ste praznovali tudi svoj god. 
Skupaj z vami praznujemo in se 
veselimo teh jubilejev vsi farani 
prav na nedeljo, ko praznujemo 
æegnansko nedeljo in je ta cer-
kev bila posveËena. 

Veselo slavje v æupniji Motnik

Pota mimo Motnika so vas vo-
dila æe pred mnogo leti, ko ste πe 
samo od daleË opazovali lepoto 
dveh cerkvic na hribu, ki sta bili 
nekaj posebnega in πe niste bili 
Ëisto gotovi ali gre samo za dva 
zvonika ali za kako drugaËno 
kombinacijo. Kot vemo, je æe ta-
krat pogled na ta hribËek v vsej 
svoji posebnosti zbujal v vas 
posebno zanimanje. In veliko 
pozneje, ko vas je Boæja roka 
pripeljala v to faro, ste videli, 
da gre za dve samostojni cer-
kvi, ki sta med seboj oddaljeni 
samo πest metrov. Od takrat na-
prej ste ta hribËek premerili po 
dolgem in poËez, premerili tako 
ali drugaËe, se nanj povzpeli ne-
πtetokrat. 

Ko je FranËiπek Asiπki nekoË 
leta 1205, kot æe tolikokrat po-
prej, spet molil v cerkvici sv. 
Damijana pod Asizijem, je ne-

nadoma zasliπal glas, kako mu 
Kristus s kriæa govori: ≈FranËi-
πek, pojdi in popravi mojo raz-
padajoËo hiπo«! FranËiπek je vzel 
ta glas resno, dobesedno. Prodal 
je πtevilne bale oËetovega blaga, 
izkupiËek pa izroËil æupniku 
cerkvice sv. Damijana, da bi ta 
obnovil kapelo. Besni oËe Ber-
nardone je zahteval od FranËi-
πka, naj mu vrne denar, sicer se 
bo moral odpovedati dediπËini. 
FranËiπek je oËetu vse vrnil in se 
dediπËini tudi odpovedal. 

Po prihodu v Motnik ste tudi vi 
gotovo sliπali notranji glas, ki je 
klical po obnovi dveh cerkva na 
hribu, pa tudi tistih v sosednjih 
farah, klic po obnovi najprej bi-
valiπËa v stari meænariji in nato 
klic po zgraditvi novega farovæa. 
Znamenite orgle na naπem koru 
iz leta 1831 so dolgo Ëakale na 
obnovitev, tudi te ste dali obnovi-
ti, Ëesar smo πe posebno pevci bili 
zelo veseli. Sploh ste z gospodar-
nim ravnanjem, z boæjo pomo-
Ëjo in s pomoËjo faranov pripe-
ljali vsa dela do tega, kar imamo 
danes. Uspele so vam neverjetne 
stvari in poseben Ëar prinaπa 
zadnja obnovljena nekdanja 

Na prijetno jesensko soboto, 
9. oktobra, sta prostovoljno ga-
silsko druπtvo Gornja Radgona 
in Gasilska zveza Slovenije prire-
dila 26. Republiπko sreËanje ga-
silskih zborov in skupin v Gornji 
Radgoni. Letoπnja revija je bila 
πe posebej slovesna, saj tamkaj-
πnji Gasilski oktet PGD Gornja 
Radgona obeleæuje 50. obletnico 

delovanja. Ob tej priloænosti sta 
jim Ëestitala in podelila priznanja 
predsednik Gasilske zveze Slove-
nije Anton Koren ter slavnostni 
govornik in ponosni gostitelj Du-
πan Zagorc, ravnatelj O© Gornja 
Radgona.

V avli O© Gornja Radgona so 
slavljenci zaËeli koncert s πtirimi 

©marski gasilci radi pojejo
pesmimi slovenskih avtorjev, 
nato pa je s po eno slovensko 
pesmijo nastopilo πe 15 gasilskih 
pevskih zborov in skupin iz vse 
Slovenije Œ 11 moπkih, 2 æenska 
in 2 meπana. S pesmijo Dve beli 
brezi (prir. Joæeta Leskovarja) 
smo se predstavili tudi pevke 
in pevci Gasilskega pevskega 
zbora Prostovoljnega gasilskega 

druπtva ©marca z zborovodkinjo 
Veroniko ©arec. Zbor je pred 
πtirimi leti nastal iz prej tri leta 
delujoËega moπkega zbora. Do 
50 let je sicer πe dolgo, vendar 
smo glede na zagnanost, veselje 
do petja ter prijateljske in dru-
æinske vezi znotraj zbora na do-
bri poti. 

Z meπanim zborom PGD Zbu-
re smo v zadnjem delu koncerta 
zdruæili glasove v Pozdravni 
pesmi, zdruæeni moπki zbori pa 
so ponovno navduπili z izæareva-
joËim ponosom in predanostjo 
v pesmih Slovenec sem, Oj Tri-
glav moj dom in Gasilski himni. 
Abrahamovci so po prireditvi za 
vse udeleæence pripravili pogo-

stitev na bliænji turistiËni kmetiji, 
kjer se je druæenje nadaljevalo v 
enkratnem gasilsko-pevskem 
vzduπju. To je bilo naπe drugo so-
delovanje na tovrstnih sreËanjih, 
prihodnje leto pa se snidemo v 
Dornberku na Primorskem. 

Helena Spruk  
za PGD ©marca

©marski gasilski pevski zbor na sreËanju gasilskih pevskih zborov  
in skupin v Gornji Radgoni

grajska kapela in cerkev. sv. Ma-
rije Magdalene, ki je po obnovi 
zasijala v vsej svoji lepoti. Farani 
smo na vas ponosni, smo vas ve-
seli in smo vam hvaleæni, da ste 
v vseh teh letih vodenja naπe æup-
nije napeli vse sile, zbrali veliko 
moËi, da ste vse napore zmogli 
in da ste vse zastavljene cilje pri-
peljali do ugodne reπitve. 

Kot radi reËete sami, naj reËe-
mo tudi mi: BOG VAM POVRNI! 
In povrne naj vam za vse, kar ste 
cerkvi in cerkvenemu æivljenju 
dali, kar ste s tem dali Motniku 
in tudi zanj naredili. Naj vas za-
vetnik FranËiπek Ëuva in vas v 
vaπi sluæbi vodi varno πe naprej, 
naj vam Bog nakloni trdnega 
zdravja in moËi ter vas ohrani πe 
dolgo med nami. Ob vaπih praz-
nikih pa vam najprej iskreno Ëe-
stitamo, nato æelimo vse najbo-
ljπe ter ne nazadnje kliËemo BOG 
VAS VARUJ ©E MNOGO LET!«

Po pozdravnem nagovoru sta 
Barbara in Martina v imenu vseh 
faranov Motnika izroËili æupniku 
πopek cvetja in darilo. Roman Urh, 
tudi zvesti cerkveni kljuËar in me-
ænar, pa se je v imenu Ëlanov orga-
nizacijskega odbora za pripravo 
tega praznovanja zahvalil vsem 
faranom za sodelovanje in prispev-
ke. ©e posebna zahvala je veljala 
domaËim dobrim gospodinjam, 
ki so pripravile Ëudovite dobrote 
in bogato pojedino pred cerkvijo. 
Povabil je tudi vse zbrane, da po-
sluπajo Radio OgnjiπËe in glasbeno 
Ëestitko za Franca HoËevarja, ter 
na prijeten pogovor, prigrizek in 
skupno fotografiranje pred cerkvi-
jo po pesmi Marija skoz æivljenje, 
ki sta jo za zakljuËek druæno zapela 
oba motniπka cerkvena zbora. 

Prijetno druæenje smo nadalje-
vali ob dobrem kosilu pevci, klju-
Ëarji in vsi, ki so æupniku v pomoË 
pri razliËnih cerkvenih in drugih 
opravilih. ©e posebej so se tudi tu, 
ob in po kosilu, ki ga je pripravila 
gospa Betka Piskar, predstavile go-
spodinje s svojimi slaπËicami in z 
aranæmaji iz teh dobrot, iz katerih 
je bilo mogoËe razbrati tudi jubi-
lejne letnice 70 in 30. »estitk, pri-
jetnega vzduπja in petja kar ni bilo 
konca, kar pa se za takπne jubileje 
tudi spodobi. 

Marina DROLC
foto: M.D. in ©pela URH

Na æegnansko nedeljo, 10. oktobra, smo praznovali veË kot 
700-letnico posvetitve motniπke farne cerkev sv. Jurija in πtiri-
kratni jubilej naπega æupnika Franca HoËevarja. Gospod HoËe-
var, ki je v motniπko faro priπel kot upravitelj Æupnije Motnik 
leta 1980, je poleg tridesetletnega jubileja slavil tudi svojo se-
demdesetletnico, 35-letnico duhovniπtva, po svojem zavetniku 
FranËiπku Asiπkem pa je pred dnevi praznoval tudi svoj god. 

KOLEDAR PRIREDITEV

TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

MATI»NA KNJIÆNICA KAMNIK
http://www.kam.sik.si

SRE»ANJA s knjigo:

»etrtek, 28. 10., ob 19. uri, knjiænica Kamnik
GORA JE MOJA MUZA - planinstvo in gorniπtvo, doæivljanje narave, 
tekmovanje s seboj in naravo spodbuja pisanje in fotografiranje,
tudi na Kamniπkem. In tako pisanje ima mnogo hvaleænih bralcev. 
O gorah, planinstvu, gornikih in podvigih skozi literaturo.
Tomaæ Humar: NI NEMOGO»IH POTI; V. KopaË: IVERI Z 
GRINTOVCEV; M.Luπtrek: GORA JE MOJA MUZA; F. MaleπiË: 
SPOMIN IN SPOMIN GORA; I. Sivec: HUDOMU©NI LJUBLJAN-
SKI HRIBOLAZEC: po evropskih gorah po poteh Janka Mla-
karja; C. Velkovrh: GORE IN SPOMINI OSTAJAJO: spomini s 
pohodov po slovenskih planinskih poteh in pri odpiranju razstav 
fotografij naravne in kulturne dediπËine.

SRE»ANJA s knjigo:

Torek, 2. 11., ob 18. uri, knjiænica ©marca
Sestre Bronte in ljubezen v viktorijanskih Ëasih / Zgodbe ro-
manov sester Bronte (Viharni vrh, Jane Eyre ) nas popeljejo v svet 
romantiËne, nesmrtne ljubezni. Je v danaπnjem Ëasu πe prostor za 
tako izjemno ljubezen?
Vodi: Barbara BoæiË

Sreda, 3. november, ob 19. uri v Kamniku
Predstavitev knjige Kako so vaπe geranije lepe: zgodbe s slo-
venskih gora. Avtorica je bavarska profesorica glasbe Ines Seifert, 
ki æe dve desetletji obiskuje slovenske gore. Pogovor z njo bo vodila 
Joæica Repanπek. 

ú

DOM KULTURE KAMNIK
www.domkulture.org

Petek, 29. oktobra 2010, ob 19.30
Vid ValiË z gosti
STENDAP
VeËer stand-up komedije
Abonma Veronika in izven
Vstopnina: 10 eur, dijaki in πtudentje 8 eur

Torek, 2. novembra 2010, ob 19.30
SNG Drama Ljubljana
KO SEM BIL MRTEV
Burleska
Maistrov abonma in izven
Vstopnina: 15 eur, dijaki, πtudentje in upokojenci 12 eur

»etrtek, 4. novembra 2010, ob 18.00
Zavod Druga godba
BIBAMICA NA KONCERTU
Lutkovna predstava
Abonma Kam’nËek in izven
Vstopnina: 6 eur

ú

BUDNARJEVA MUZEJSKA HI©A
www.domacija.com

Nedelja, 14. november, od 14. ure dalje
MARTINOVO V POEZIJI, GLASBI IN DOMA»IH DOBROTAH.

Razstava Ëipk  
v Budnarjevi 
hiπi

Klekljarice in klekljarji Klekljar-
skega druπtva »ebelica Moste pri 
Komendi, sekcija Nevlje, so v ne-
deljo, 10. oktobra, na dvoriπËu Bud-
narjeve hiπe v Zg. PalovËah prikazo-
vali izdelovanje Ëipk. V razstavnem 
prostoru domaËije pa so razstavili 
Ëudovite izdelke, ki so jih ustvarili v 
zadnjem letu. Prijetno popoldne v 
znamenju klekljanja in neænih Ëipk 
so popestrile pesmi druæine Berlec.

Minulo nedeljo, 17. oktobra, pa 
smo v Budnarjevi hiπi preæiveli pri-
jetno popoldne ob ljudski glasbi 
slovenskega podeæelja, ki so ga pri-
pravile Ljudske pevke Predice.

Razstava Ëipk Klekljarskega dru-
πtva »ebelica, sekcija Nevlje, je na 
ogled do konca novembra vsako 
soboto in nedeljo med 14. in 17. 
uro, ko Budnarjeva hiπa odpre vrata 
obiskovalcem.
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Prostor v omari poËasi zase-
dajo toplejπa oblaËila, narava 
pa se odeva v Ëarobne barve. 
Jesen predstavlja æetev boga-
tih plodov, ki smo jih skrbno 
in z ljubeznijo gojili od spo-
mladi. Jesen je Ëas, ko je nara-
va radodarna s svojimi darovi, 
preden se odpravi poËivat. »as 
diπeËega kostanja in toplega 
jabolËnika. »as trgatev, spre-
hodov med pisanim jesenskim 
listjem, priprava ozimnice. 
Pesnica A. M. Lawler je napi-
sala: ≈Polja poæeta so in gola, 
zima kmalu bo priπla, oktober 
πkrlaten ves in zlat rad ostal bi 
za vedno mlad.« 

Na ulicah smo povpraπali 
obËane, kako doæivljajo jesen 
ter vse lepote in darove, ki 
nam jih ponuja ta letni Ëas.

Mari: »as jeseni mi pomeni 
zelo veliko, saj nam nudi obilo 
sadja ter lepe jesenske barve. 
Sem zavzeta gobarka in jesen je 
pravi Ëas za moj hobi, oboæujem 
tudi nabiranje kostanja. Sama æal 
nimam svojega vrta, pomagam pa 
svojim sestram, ki mi v zameno 
podarita domaËo zelenjavo in 
sadje. Najraje imam grozdje in 
jabolka, zato se vsako leto znova 
veselim letine. Mlajπa generacija 
ima vedno manj Ëasa, zato je tudi 
poudarka na domaËih pridelkih 
manj, Ëeprav se stvari spreminja-
jo. Seveda to podpiram.

Polde: Jesen oboæujem zaradi 
darov narave. Uæitek je pobiranje 
nagrade celoletnega dela. Nadvse 
rad imam trto v brajdi na vrtu, en 
mesec trgamo grozdje za vsak 
dan sproti, konec septembra pa 
preostanek oberemo in naredi-
mo grozdni sok, za katerega se 

»AR JESENI
vnuki skoraj stepejo. Letos sem 
naredil tudi 10 litrov domaËega 
jabolËnega soka. Seveda zaËne-
mo s pobiranjem darov narave æe 
sredi poletja, zelenjava in sadje z 
domaËega vrta pa je neprimerlji-
va s kupljenim v trgovini. Na eko 
trænici opaæam, da je povpraπe-
vanje in obisk ljudi vedno veËje, 
kar se mi zdi krasno. Menim, da 
ljudje cenijo doma pridelano 
hrano, predvsem tisti, ki nimajo 
moænosti ali Ëasa.

Ana: VπeË so mi jesenske bar-
ve, πelestenje listja. Jeseni se duπa 
in telo umirjata, vmes pride tudi 
kakπen turoben, æalosten dan. 
Jeseni zelo rada nabiram kostanj. 
Rada sem v naravi, saj nimam 
lastnega vrta, zato tudi kupujem 
pridelke na trænici. Jeseni najraje 
jem kaki. Imam obËutek, da se za-
vest slovenskega kupca viπa, da 
posegajo vedno bolj po sloven-
skih domaËih pridelkih, zagotovo 
pa je premalo vzpodbude s strani 
mest, obËin in dræave.

Tilka: Zelo rada imam jesen, 
saj je primerna za sprehode s 
psom, nabiranje kostanja, ob-
Ëudovanje jesenskih barv. Rada 
slikam in imam veliko naslikanih 
jesenskih motivov, jesensko lepo-
to pogosto tudi fotografiram. Na 
vrtu obdelujem vse sama, zemljo 
zrahljam, sadim, æal mi je vsakega 
drevesa, ki ga moram zaradi ome-
jenega prostora poæagati, menim, 
da ni vaæno le sadje na drevju, 
temveË tudi cvet, vsaka vrsta 
sadja ima prelep cvet. Na vrtu 
imam Ëeπnjo, breskev, jabolka, 
marelice, hruπke. Kar mi ostane 
od pridelka podarim sosedom, 
drugaËe pa iz jabolk stisnem na-
ravni jabolËnik, marelice in slive 

vloæim in vkuham v marmelado. 
Na vrtu pridelam ogromno sadja, 
πe veË je dela, a tudi veliko vese-
lja. Sama loËim ljudi, ki so stro-
go mestni od tistih, ki so rojeni 
podeæelani. Tisti, rojen na vasi, 
ima verjetno æe gensko pogoje-
no ljubezen do dela na vrtu in to 
tudi spoπtujemo pri drugih, pri 
mestnih ljudeh pa je vse odvisno 
od partnerjev.

Naπa anketa

V soboto in nedeljo, 9. in 10. ok-
tobra, so Ëlani TuristiËnega druπtva 
Gora na Sv. Miklavæu pripravili æe 
tradicionalno prireditev prikaza 
starih kmeËkih opravil.

Jesenska kmeËka opravila  
πe niso pozabljena

Prizadevni Ëlani turistiËnega dru-
πtva so obiskovalce seznanili z æe 
skoraj pozabljenimi opravili: kako 
so vËasih liËkali koruzo, stiskali 
moπt, strigli ovce, kuhali æganje, ri-

bali zelje, izdelovali koπe, pletli ko-
πare ter izdelovali brezove metle. 
Nekateri obiskovalci so sodelovali 
pri liËkanju koruze. Prireditve se je 
v soboto med drugimi obiskovalci 

NA GORI PRI SV. MIKLAVÆU

Center za razvoj Litija je zaËel 
projekt pilotno izvajati æe leta 
2007 v obËini Dol pri Ljubljani 
skupaj s 27 ponudniki, kmeti, sad-
jarji, Ëebelarji in vrtnarji. Vzpo-
stavili so spletno stran www.na-
dezeli.si, kjer so predstavljeni vsi 
ponudniki, ki lahko vsakodnevno 
vnaπajo sveæo ponudbo. 

Mreæa samooskrbe 
s hrano se πiri po 
obmoËju Srca Slovenije 

Znamka Naravnost z deæele 
dobiva nove razseænosti, saj so v 
preteklih dveh letih na Centru za 
razvoj Litija skupaj z zadrugo za 
razvoj podeæelja Jarina naredili 
veliko v smeri razπiritve mreæe na 
obmoËje Srca Slovenije. V mreæo 
so se vkljuËili novi ponudniki 
zlasti iz Kamnika (obmoËje 
Tuhinjske doline, Vranja PeË, 
Brezje), Lukovice, Komende, 
MoravË, Litije, ©martnega pri Litiji, 
Domæal itd. Mreæo æelijo razπiriti 
na celotno obmoËje Srca Slovenije, 
s ciljem, da poveËajo lokalno samo-
oskrbo, kupci pa pridobijo zanes-
ljiv vir zdrave, sezonske, ekoloπke 
in doma pridelane hrane. 

Hkrati razvija Jarina nove træne 
poti. Trenutno poteka dobava pri-
delkov ponudnikov, vkljuËenih v 
mreæo Naravnost z deæele, æe v 22 
vkljuËenih javnih inπtitucij (πole, 

vrtci), eno veËjo verigo restavracij 
v Sloveniji ter eno izmed gostiln, a 
se odpirajo πe nove priloænosti. 

Uspeπno se razvija tudi mobil-
na oskrba obmoËja, saj je bil le-
tos vzpostavljen sistem distribucije 
od pridelovalcev k veËjim kupcem 
s transportnim vozilom. Ideja o 
mobilni prodaji posameznim kup-
cem v urbanih naseljih na obmoËju 
Srca Slovenije ostaja πe neuresni-
Ëena, vendar potekajo aktivnosti 
tudi aktivno v tej smeri. V pripravi 
je vzpostavitev sistema lokalnih 
trænic na obmoËju Srca Slovenije 
ter postavitev avtomatov z lokal-
nim sadjem v veËji centrih in πo-
lah. Za uËinkovito izvajanje lokalne 
samooskrbe bo v prihodnje nujno 
potrebno vzpostaviti skladiπËne 
prostore. V letoπnjem letu predvi-
deva zadruga Jarina distribucijo 74 
ton lokalno pridelanega sadja, 
zelenjave, medu, mleka itd. iz 
Srca Slovenije. 

Kot pojasnjujejo na Centru za 
razvoj Litija, je trenutna ponudba 
kmetijskih pridelkov in izdelkov iz 
obmoËja Srca Slovenije premajhna, 
da bi z njo lahko izpolnili do sedaj 
podpisane pogodbene obveznosti 
do naroËnikov, zato nekatere pri-
delke in izdelke kupujejo od pro-
izvajalcev s πirπega obmoËja. Zato 
vabijo nove ponudnike v di-
stribucijsko mreæo Naravnost 
z deæele. Kmete æelijo vzpodbu-
diti tudi k temu, da bi se odloËali 
za specializacijo v kakπno od do-
polnilnih dejavnosti, saj je na trgu 
πe veliko prostora za kmetijske iz-
delke, to je predelano hrano. 

SA©A MEJA»

Zdrava prehrana, lokalna 
samooskrba, blaginja in 
neizkoriπËeni sadovi narave?

Zakaj tak naslov? Zato, da bi vsi skupaj spoznali, da moramo to, kar nam 
narava ponuja, ob umnem gospodarjenju Ëim bolj gospodarno koristiti. To, 
kar so poËeli naπi dedje ob delu na zemlji in rokodelstvu za dobrobit in ohra-
njanje, nam æe nekaj Ëasa ni ponos. Darovi narave in z njim povezano delo 
so postali veË ali manj folklora in obujanje starih obiËajev, pot v turizem, ne 
pa dobrobit naroda, za varnost, samooskrbo in zdravo prehrano. Morda se 
tega vsaj malo zavedajo samo nekateri, predvsem na podeæelju, ki æivijo od 
kmetijstva ali pa so ostali doma zaradi razmer ali so izgubili delo ali pa v pozni 
jeseni uæivajo v naravi. So pa tudi potroπniki, ki πe vedo, da je hrana na pragu 
domaËije najboljπa in najcenejπa. Tudi v Kamniπki obËini so se osnovne πole 
vkljuËile ob podpori EU v projekt veËjega uæivanja sadja v πolah. Namen teh 
projektov je vzpodbuditi kmete v okolici k pridelavi in træenju sadja, otroke 
pa vzpodbuditi k Ëim veËjemu uæivanju zdravega sadja iz okolice.

Morda je nekatere izuËila lanska toËa, pa tudi sicer manjπa letoπnja, ki je 
skoraj uniËila nasade predvsem na podroËju Tunjic. Na tem podroËju kon-
zumnega sadja iz travniπkih sadovnjakov letos skorajda ni, je pa nekaj sadja 
za predelavo. Ponekod domaËe slive skoraj veË ne poznajo, ker je vaπka sliva 
æe izginila s podeæelja.

Letoπnjo jesen obilo sadja na podroËju  
Tuhinjske doline

Po tuhinjskih kmetijah obirajo jabolka za ozimnico, pripravljajo moπt, 
tolkovc, suπijo sadje, kuhajo æganje, marmelado, pripravljajo likerje. Mnogo 
sadja pa tudi propade. Zakaj si ne bi del ozimnice oskrbeli na kateri od bliæ-
njih kmetij, ali si sami stisnili moπt, si pripravili sladek sok, kis in πe kaj. »e se 
boste zadeve lotili πe z malo znanja, si lahko sami pripravite odliËne izdelke. 
Industrijska jabolka po nizki ceni ponujajo tudi razni sadovnjaki. Stare sadne 
sorte jablan, hruπk zaradi odpornosti na bolezni ni potrebno πkropiti. Te 
sorte vsebujejo tudi veË kislin, nekatere veË Ëreslovine, uporabnost je vse-
stranska. OdloËite se za pripravo lastnih izdelkov. Stisnjen sok samo iz sadja 
vsebuje vodo, ki je najbolj dostopna telesu. Deleæ sadja v takem soku je  
100 %, v nektarju, ki ga boste kupili za viπjo ceno v trgovini, pa je deleæ od 
10 do 50 %, ostalo je dodana voda, sladkor. Kaj je cenejπe in bolj zdravo? 
Vse, kar ni naravi odvzeto ali dodano, je najcenejπe in najbolj varno. 

MARTA KOS 

Metle sta izdelovala Nejc Pestotnik in Joæe Drolc. 

Sadje so mleli na starodavni kmeËki mlin na 
roËni pogon. 

Striæenje ovac sta izvajala Lado Kadunc in Aleksander Hribar. 

LiËkanje so poskusili tudi najmlajπi udeleæenci. 

vedno znova osreËi, tudi jesen-
ski pridelki, Ëe dobro obrodijo. 
Imam lasten vrt in jesen je ved-
no pika na i mojemu delu. Zdi se 
mi pomembno, da gojim lastno 
sadje in zelenjavo in je premalo 
poudarjeno, kako je domaËe bolj 
zdravo. Danes namreË veliko lju-
di kupuje v trgovinah sadje in ze-
lenjavo, ki prihaja od daleË. Res 
je, da je doma na vrtu veliko dela, 
potrebno je vse spremljati vsak 
dan, a na koncu je trud zagoto-
vo poplaËan. Enkrat en pridelek 
obrodi bolj, drugiË spet drugi. 
Od moje mladosti so se stvari 
zelo spremenile. Nekdaj je bila 
samooskrba veliko veËja, danes 
pa bi bila najveËja katastrofa, Ëe 
bi bile trgovine zaprte tri dni.

Doris: Jeseni ne maram, saj se 
konËuje meni ljubo poletje. »e je 
lep sonËen jesenski dan, pa me 
tudi lepe barve navduπijo in raz-
vedrijo. Ozimnico kupujemo v 
trgovini, nekaj dobimo tudi od 
starπev. Rada imam domaËa ja-
bolka, Ëeprav niso tako lepa kot 
tista v trgovini, vendar pa so bolj 
okusna. Zavedam se, da so do-
maËi pridelki zagotovo boljπi, 
Ëeprav v danaπnjih Ëasih teæko 
verjameπ komu, Ëe ga ne poznaπ, 
kaj je res domaËe in kaj ni. 

BOJANA KLEMENC

Ponudnike s podeæelja - pri-
delovalce zelenjave, sadjarje, 
Ëebelarje in vrtnarje in do-
maËe obrtnike povezuje tudi 
znamka Naravnost z deæele. 
Gre za povezavo podeæelja ne-
posredno s trgom in ponudbo 
zdrave, sezonske, ekoloπke in 
doma pridelane hrane konË-
nim kupcem, ki je pod blago-
vno znamko Naravnost z deæe-
le tudi prepoznavna

udeleæilo kar nekaj otrok, ki so z 
zanimanjem opazovali stara kmeË-
ka dela, v nedeljo pa je prireditev 
obiskalo veliko pohodnikov, ki so 
se na sonËno nedeljsko popoldne 
odpravili na krajπi pohod k Sv. Mi-
klavæu. Ob prihodu jih je pozdravil 
zvok harmonike in vonj kostanja, 
posladkali pa so se tudi z dobro-
tami iz domaËih kmeËkih kuhinj, 
sveæim sokom iz domaËih jabolk ali 
pa poskusili ≈πilce domaËega«. 

Maja Koroπec

VABILO
V sredo,  27. oktobra, ob 9.30  

bo v prostorih gasilskega doma v Tunjicah 
predavanje na temo: 

Pridelajmo dobro sadje in naredimo 
dobre izdelke 

Predavali bosta Alenka Caf in Janja Žagar (KGZS - Zavod Ljubljana). 
Predavanje je za udeležence brezplaËno. 

Maja: Zadnjih deset let mi po-
meni jesen najlepπi letni Ëas, prej 
pa mi sploh ni bila vπeË. Narava 
je jeseni namreË res najlepπa. 
Veliko hodim po gozdu in me 
navduπuje pisanost listja. Jeseni 
komaj Ëakam radiË, sedaj sadim 
jesenski Ëesen za pomlad. Pred 
dvema letoma sem posadila kaki, 
ki je takoj obrodil. ©e danes ne 
morem verjeti. Pozimi ga ovijem 
s flisom in je super. Starπi ima-
jo tudi doma veliko domaËega 
sadja in zelenjave in sem vedno 
vesela, ko mi ga zapakirajo za 
domov. Odkar imam majhnega 
otroka se πe bolj zavedam, koliko 
je pomembna narava in darovi, 
ki nam jih ponuja, menim pa, da 
dandanes pri mladih to velja bolj 
za modno muho.

Sneæa: Jesen imam naËeloma 
rada, predvsem zaradi Ëudovitih 
barv, v katere se odene narava, 
priznam pa, da res ne maram de-
æevnih in hladnejπih jesenskih 
dni ter daljπih noËi. Æal nimam 
svojega prostora, zato domaËo 
zelenjavo in sadje kupujem na 
trænici, πe bolj pa sem vesela, Ëe 
mi kdo domaËe dobrote podari. 
Upam, da se mi bo kdaj izpolnila 
æelja po lastnem vrtu, nedvomno 
bom potem πe bolj uæivala v lepo-
tah jeseni.

Angelca: Jesen imam zelo 
rada, saj se narava spreminja. Po-
gled na tople jesenske barve me Naravnost z deæele 

povezuje ponudnike 
s podeæelja



Mali arboretum sadnih 
sort v Nevljah

Lado Dobrovoljc æe leta neguje 
sadne sorte v svojem sadnem ar-
boretumu, kot se rad poπali. Na 
zemlji, kjer je æe Ladov oËe posa-
dil precej sadnih dreves, z goreËo 
navduπenostjo nadaljuje oËetovo 
zapuπËino. Æe od malih nog je imel 
rad sveæa jabolka. OËe, ki je imel v 
sadovnjaku okrog 50 sort jabolk, 
mu je omenjal stare dobre jabo-
lËne sorte, kot so rdeËi astrahan, 
ananasova reneta, πampanjska re-
neta itd, zato je Lado zaËel iskati 
cepe le teh in jih naπel v genskih 

se je tudi, da katera izmed sort æe 
ni bila taka, kot je sprva mislil. V 
svojem sadovnjaku ima sorte od 
vsepovsod, od Anglije, Holandije, 
Francije, ©vice, Poljske do Rusije. 
Iz izkuπenj lahko pove, da na Kam-
niπkem dobro uspevajo kar vse so-
rte jabolk, odvisno paË od lege in 
vremena v doloËenem letu. Lega 
njegovega sadovnjaka ob potoku 
ni najboljπa, saj se vlaga zadræuje 
dlje Ëasa in so tako jabolka bolj 
podvræena gliviËnim boleznim. 

Letoπnja sezona je bila za neka-
tere jabolËne sorte bolj ustrezna 
kot za druge, za nekatere pa celo 
neverjetno dobra. Ravno zaradi 

ohranjanju starih sadnih sort. Na 
Kamniπkem je zanimivo ob-
moËje Tunjic, kjer je verjetno 
trenutno najstarejπa jablana 
Vipavka stara veË kot 200 let. 
Lado zatrjuje, da je v Tunjicah 
dosti sort, ki bi jih bilo smiselno 
preuËiti, a njemu zmanjkuje Ëasa, 
sodeluje pa pri projektu, ki naj bi 
se realiziral v bliænji prihodnosti, 
Muzej starih sadnih sort in genska 
banka v Tunjicah, saj je na tem ob-
moËju veË kot 200-letna sadjarska 
tradicija ter ugodna in primerna 
lega.

Poleg sveæega sadja ima Lado 
najraje jabolËne krhlje v obliki 
Ëipsa, ki ga uæiva vse leto. V πali 
pravi, da preæivi v svojem sadov-
njaku 25 ur na dan, torej kolikor 
je le mogoËe.

Sadjarsko - vrtnarsko 
druπtvo v Tunjicah 
ohranja stare sorte 
jabolk, saj se kraj 
ponaπa z veË kot 
200-letno tradicijo 
sadjarstva 

Predsednik Sadjarsko-vrtnar-
skega druπtva Tunjice Valentin 
Zabavnik ponosno in zavzeto 
prebira staro literaturo, denimo 
Slovenskega sadjarja iz leta 1915, 
kjer je podroËje Tunjic pogosto 
omenjeno. Tradicija sadjarstva 
je v Tunjicah æe zelo stara, saj 
so ohranjeni zapisi o gradnji 
tunjiπke cerkve sv. Ane, kjer so 
delavce oskrbovali s sadjem iz 
okoliπkih domaËij. Valentin Za-
bavnik med naπim pogovorom 
spomni na znamenito sadjarsko 
druæino Seduπak iz Tunjic, ki so v 
19. stoletju oskrbovali s sadikami 
in sadjem Ljubljano in okolico, 
gospodar Gregor pa je leta 1848 
od Kranjske kmetijske druæbe 
prejel srebrno svetinjo, ki je πe 
danes najstarejπa ohranjena to-
vrstna medalja v Sloveniji. Doda 
πe zanimiv podatek, da so vaπËa-
ni Tunjic za nakup velikega zvona 
pri cerkvi sv. Ane zbrali denar iz-
kljuËno s prodajo sliv, ki so tisto 
leto bogato obrodile. 

V 19. stoletju je æe dr. Janez 
Bleiweis v literaturi opisoval 
Tunjice kot eno izmed dveh vele 
pomembnih sadjarskih centrov 
v deæeli Kranjski. Verjetno za-
Ëetki organiziranega sadjarstva 
v Tunjicah sovpadajo z mladost-
niπkimi leti KamniËana Franca 
Pirca, oËeta sodobnega sadjarstva 
na Slovenskem, po katerem se πe 
danes imenujejo najviπja prizna-
nja v sadjereji. Ob tem Valentin 
opomni na bregove v kamniπki 
obËini, kjer je sadjarstvo skoraj 
edina dodana vrednost podroË-
ju in se po njegovem mnenju 
tega ne sme pozabiti in dreves 
ne posekati. Starejπi KamniËani 
πe vedno pomnijo, kako so æene 
iz PalovË nosile v prodajo pod 
kostanje pod Mali grad domaËe 
Ëeπnje, dandanes pa za domaËe 
Ëeπnje ni veË zanimanja. Valen-
tin se boji, da se bo kmalu tako 
godilo tudi jabolkam. 

Gorenjska voπËenka 
je bila nekdaj najbolj 
prepoznavna sorta 
tunjiπkih sadjarjev

Sadjarsko-vrtnarsko druπtvo 
Tunjice se je ponovno organi-

ziralo leta 1998 z namenom, da 
se na tem obmoËju ohranja stare 
sorte, da se te sorte prepozna pod 

ENO JABOLKO NA DAN ODÆENE 
ZDRAVNIKA STRAN

Jesen je Ëas toplih barv, obiranja dozorele letine sadeæev, 
plodov ter πelestenje listja pod nogami, sladkanja s sveæim ja-
bolËnikom in diπeËim peËenim kostanjem. 

V kamniπki obËini premoremo ogromno sadovnjakov, prid-
ne roke so v lepih jesenskih sonËnih dneh hitele z obiranjem 
jabolk, hruπk, grozdja... Jabolko velja za sadeæ, ki ohranja mla-
dost, je simbol obnavljanja in veËne sveæine, simbol sonca in 
ljubezni. Jabolko poznamo kot enega izmed najbolj zdravih 
sadeæev, saj daje Ëloveku vitalnost in mladost, zniæuje poviπan 
holesterol in uravnava maπËobe ter sladkor v krvi. Je antioksi-
dant in poskrbi, da Ëlovek ne ‘zarjavi’. S svojim razmerjem med 
vitamini, minerali, balasti in vodo je jabolko ravno pravπnje za 
Ëlovekove vsakdanje potrebe in poteπi πe tako hudo lakoto.

bankah v Pleterju, Sv. Andraæu na 
Koroπkem.... Trenutno ima Lado 
v sadovnjaku nacepljenih veË kot 
800 sort jabolk, 200 sort hruπk, Ëe-
πpelj, grozdja... V prihodnje name-
rava opustiti delo s hruπkami, saj 
ne uspe slediti vsem opravilom, 
ki so potrebna za spremljanje in 
opazovanje vseh sadnih sort, rav-
no zaradi Ëasovne omejenosti pa 
najveË Ëasa posveËa jabolËnim 
sortam. Ureja vso dokumentacijo 
zase, vsako stvar si zapiπe, primer-
ja, opazuje. Za vsako svojo sadno 
sorto ima na posebnem obrazcu 
napisano ime, sinonime, poreklo, 
fotografijo, Ëas cvetenja, Ëas zore-
nja. Le na tak naËin uspe res pre-
uËiti in spoznati, kako se posamez-
ne sorte obnaπajo v vremensko 
razliËnih letih. Pri preuËevanju in 
registriranju sort je priπel pogosto 
do zanimivih rezultatov, izkazalo 

deæja se je pogosto pojavljalo vpra-
πanje, ali jabolka πkropiti ali ne. 
Lado letos ni πkropil svojih sort, 
kar se pozna tudi na jabolkih.

Lado Dobrovoljc je prava za-
kladnica znanja, rad svetuje in 
pomaga tako sosedom kot obis-
kovalcem od blizu in daleË. Da 
jabolka uspevajo, je potrebno pra-
vilno obrezovanje, gnojenje in za 
doloËene sorte tudi πkropljenje, 
svetuje Lado. Njegova velika æelja 
je izdaja knjige, kjer bi bile zbrane 
vse informacije o sortah, ki jih je 
v vseh letih zbral pri svojem delu. 
V pripravi pa ima knjiæico, kjer 
bo opisal svojih 100 najljubπih 
sort jabolk. Spremlja dogajanje na 
sadjarskem podroËju v domovini 
in tujini. Pravi, da se zadnja leta 
sadjarske deæele okrog Slovenije 
(Juæna Tirolska, Avstrija, ©vica) 
prebujajo in intenzivno delajo na 

Lado Dobrovoljc z Vrhpolja pri Kamniku v svojem malem arboretumu 
sadnih sort æe dolga leta zbira, neguje ter raziskuje stare sadne sorte. 
Trenutno ima preko 800 sort jabolk ter 200 sort hruπk, Ëeπpelj, grozd-
ja... S ponosom pokaæe svojo najljubπo sorto jabolka Pink lady, ki je 
preverjeno ena izmed najboljπih.

Valentin Zabavnik, predsednik Sadjarsko-vrtnarskega druπtva Tunjice, 
pogosto seæe za nasvet po starodavnih priroËnikih s podroËja sadjarstva. 
Zagotovi, da je izdaja tako strokovne literature, kot so jih tiskali nekdaj, 
danes æal le ‘poboæna’ æelja. V strokovnih izdajah s konca 19. in zaËetka 
20. stoletja je veliko Ëlankov o podroËju Tunjic, ki so bile opisane kot 
eno izmed dveh velepomembnih sadjarskih centrov celotne Kranjske.

Pridelovanje jabolËnika 

Na kmetiji Spodnji Naum v Tunjicah vsako leto iz domaËih jabolk stis-
nejo jabolËnik. Za izdelavo odliËnega domaËega jabolËnika so najboljπa 
neπkropljena jabolka starih sort, kot so carjeviËi, bobovci, kosmaËi..., 
saj so zelo sladka. Vsa jabolka morajo biti nepoπkodovana in zdrava. Ko 
jih oberejo z dreves, jih je potrebno Ëim prej zmleti in stisniti. Oprana 
jabolka se najprej zmeljejo v mlinu v jabolËno maso.

JabolËna masa se porazdeli na pladnje na stiskalnici.

Starodavne lesene ‘preπe’ so marsikje zamenjale sodobne stiskalnice na 
elektriko in zraËni tlak, naËin pridelave in okus jabolËnika pa se s tem 
zagotovo ni spremenil. Pladnje z jabolËno maso stiskalnica postopoma 
stiska, v pripravljen sod pa teËe sveæ, odliËen jabolËnik.

V domaËem jabolËniku ni nobenih konzervansov. Sveæ jabolËni sok se 
lahko pasterizira, segreje na primerno temperaturo, nalije v steklenice 
in zapre ali pa sveæ jabolËnik kar zamrznemo v steklenicah. Ostanek 
jabolk po stiskanju pa uporabimo za kompost.

zmelje in stisne jabolka v okusen 
jabolËnik. Ob tem se dogodijo in 
spletejo najrazliËnejπe zgodbe, 
Janez pa se v smehu spomni ti-
ste, ko je gospa pripeljala na sti-
skanje v jabolËnik æe olupljena 
jabolka, Ëeπ da bo delo laæje, ni 
pa pomislila, da dajo najveË izti-
sa v sok ravno lupine. ≈Joj, kako 
je bila æalostna, ko sem ji to po-
vedal, saj se je zelo potrudila in 

olupila par zabojev jabolk«, v 
smehu pristavi Janez. 

Ob vsem tem lahko dodamo, 
da zagotovo πe danes velja sta-
ra modrost ‘Eno jabolko na dan 
odæene zdravnika stran’. Pa ve-
liko veselja in dober tek tudi ob 
okusu kamniπkega domaËega 
jabolka. 

 
BOJANA KLEMENC

pravim imenom in se jih skuπa 
Ëim veË ohraniti. Za Tunjice je 
bila najbolj znaËilna gorenjska 
voπËenka, ki je bila ‘izvozni’ arti-
kel Tunjic vse do leta 1960, ko je 
takratna oblast vse najbolj rodo-
vitne sorte posekala. 

Jabolka v druπtvu loËijo po 
klasifikaciji, najboljπa so sveæa, 
ostala stisnejo v jabolËnik ali jih 
posuπijo, v najslabπem primeru 
skuhajo æganje. Danes so dreve-
sa postarana, veliko so jih zaradi 
drugaËnega naËina kmetovanja 
posekali, ogromno πkodo pa je 
naredila katastrofalna toËa pred 
dvema letoma. Posledice toËe so 
bile res hude in so vidne πe da-
nes. 

Letoπnja letina je kazala zelo 
dobro, jesenski dnevi obiranja 
pa niso bili tako veseli, saj je ka-
kovost jabolk slabπa od priËako-
vane. Letos gorenjske voπËenke 
niso dozorele do konca, so prej 
odpadle. Valentin Zabavnik pra-
vi, da se dandanes najveË sadja 
predela v jabolËnik ter opaæa, da 
vedno veË sadja po celotni kam-
niπki obËini ostaja nepobranega. 
Æal mnogo KamniËanov ne ve, 
kako bogato sadjarsko obmoËje 
je naπa obËina, zato kupujejo ja-
bolka raje pri trgovcih kot v svoji 
domaËi okolici. »lani sadjarsko-
vrtnarskega druπtva Tunjice si 
v prihodnje æelijo, da bi s po-
moËjo ObËine Kamnik dosegli 
veËje soæitje mesta in vasi ter 
pri prebivalcih obËine poveËali 
zavest o kvalitetnem domaËem 
sadju, jabolku. Æe pred 100. leti 
je imelo 80 tunjiπkih kmetij za-
sajenih ogromno sort jabolk, ki 
so obrodila vsaka dva tedna, na 
voljo so bile zgodnje, jesenske, 
zimske sorte, sorte za jabolËni 
zvitek, jabolËnik. Se bodo ti Ëasi 
πe kdaj vrnili?

JabolËnik je najboljπi 
iz neπkropljenih starih 
sort jabolk

Kmetija Janeza Nograπka, po 
domaËe Spodnji Naum v Tu-
njicah ima toliko jablan, da jih 
sploh niso nikoli preπteli. Last-
nika Janez in Petra sta kmetijo 
in jabolka podedovala, bila sta 
tudi ustanovna Ëlana Sadjarsko-
vrtnarskega druπtva. Na kmetiji 
imajo veliko starih sort jablan, 
med njimi se najdejo carjeviËi, 
bobovci, kosmaËi, krivopeclji... 
Janez pravi, da je pred leti pri-
πel na kmetijo strokovnjak, ki 
je eno izmed jablan ocenil na 
starost 250 let. V veselje mu je, 
da se ljudje ponovno vedno bolj 
vraËajo k starim sortam jabolk, 
pogosto ga prosijo za cepe sta-
rih sort. Letoπnja letina jabolk 
na kmetiji je bila nekaj srednje-
ga, saj se πe vedno zelo poznajo 
posledice toËe izpred dveh let. 
Na domaËiji jabolka predelajo v 
jabolËnik, jabolËni kis in æganje, 
Janez pa se je udeleæil prav po-
sebne πole za pridelavo sadja v 
Dobrunjah pri Ljubljani. Preko 
zime je sam sestavil in oblikoval 
moderno stiskalnico za jabolË-
nik, ki hitro stisne odliËen sok iz 
jabolk. Jabolka najprej zmeljejo v 
posebnem mlinu, nato pa zmleto 
zmes stiskalnica stisne v sok. Po-
navadi jabolËnik pasterizirajo in 
ga uæivajo do naslednje sezone. 
Pogosto se zgodi, da Janeza so-
sedje in znanci poprosijo, da jim 

Druæenja ob hrani in 
pijaËi so lahko najbolj 
iskrena in nepozabna 

doæivetja.

Sprejemamo rezervacije za 
prednovoletna sreËanja.

Gostilna Repnik, Vrhpolje 186, Kamnik, 
tel.: 01/8391 293, 051/300 357

Delovni Ëas: torek-sobota 10.-22. ure,
nedelja 10.-15. ure, ponedeljek zaprto
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»e ste radovedni kot jaz, vam priporoËam, da ga ≈obiπËete« na spletnem bivaku http://mark.amebis.si! VeË o njem lahko preberete tudi 
na razliËnih spletnih straneh. Kaj je res in kaj ne, pa preverite pri Marku Prezlju osebno. 

Spodaj zapisano je sledilo njegovemu nasvetu in prestalo preveritev. Postavlja se na ogled in branje, hkrati s povabilom, da se nama pri-
druæite pri postavljanju trdne ≈naveze« s svojim krajem! (Ivana Skamen, Perovljanka) 

Pobuda
Najino sreËanje ni bilo plod Markovega hudomuπnega nasveta iz njegove spletne vizitke. Zgodilo se je na 

pobudo snovalcev vsebine Perovskega lista, da v njem spregovorijo znani in spoπtovani krajani, ki se trudijo 
æiveti in delati po takπnih postavah, da naπ planet ohranja vsaj malo obËeËloveπke, socialno obËutljive in 
zelene podobe. Tisto, ljudem prijazno in zeleno podobo, ki jo sodobni gladiatorji zavedno ali nezavedno 
(oboje je enako hudo) z nerazumno lahkoto in naglico spreminjajo v betonsko obliËje. 

Marko Prezelj je eden takπnih naravovarstvenikov! Zato si je prisluæil ≈nominacijo« v vrsti naπih sogovornikov. 
Je alpinist, alpinistiËni inπtruktor, gorski reπevalec, inπtruktor alpinizma v ©portni enoti MORS, gorski vodnik 
in fotograf. Z druæino (æeno Katjo in sinovoma Timom in Borom) varno ≈bivakira« na skrajno severnem robu 
naπe krajevne skupnosti.

Alpinist z veliko zaËetnico
Marko Prezelj je Alpinist z veliko zaËetnico. Od leta 1982 je opravil preko 2000 alpinistiËnih tur v Dolomitih, 

Alpah, Himalaji, Karakorumu, Patagoniji, El Capitanu, Skalnem gorovju, Aljaski, na ©kotskem, ... Morda πe 
kje, kar ni zapisano v njegovi spletni vizitki, saj mi je v pogovoru zaupal, da za dopolnjevanje spletnega bivaka, 
od koder sem navedbe prepisovala, zmanjkuje Ëasa ...

Po pravici spregledan?!
Z mediji ni v najboljπi ≈navezi«. Rad pleza v tiπini. Da sliπi plamen in Ëuti ogenj v sebi, ki ga æene naprej. 

Na vrhu plamen pojenja in ogenj ugasne. Ostane le pepel, s katerim se Marko vraËa v dolino. Z njim in brez 
≈okraskov« izdelanim poroËilom o turi, kar je njegova sluæbena obveznost, si mediji ne morejo kaj dosti po-
magati. »e ≈material« za objavo (in po moænosti zabeljen z ≈ocvirki«) ni ≈vroË«, ga mediji pogosto spregledajo. 
Marku je tako kar prav. Doæivetja z najbolj moËnim in Ëistim okusom so in ostanejo last Ëlovekove intime.

SreËanje
Zato me je Markova takojπnja podpora in pripravljenost za sodelovanje pri izdaji krajevnega Ëasopisa presenetila in razveselila. ≈Idejo o glasilu krajevne 

skupnosti podpiram! Ljudje æivimo mimobeæno, Ëeprav v skupnem okolju. Glasilo bo verjetno en prispevek k zbliæevanju.« »as sreËanja sva, kot je predlagal 
v vzpodbudnem elektronskem pisemcu, dogovorila telefonsko. Konkretno, brez nepotrebne vljudnostne besedne navlake, ki umetno dviguje ceno Ëlovekovi 
pomembnosti. Dogovorjeno in storjeno πe istega dne. Oba natanko ob uri. V srËiki naπe krajevne skupnosti in v neposredni bliæini njenega ≈sedeæa«. PoiπËeva 
mizo, ki obeta dovolj miru za pogovor in za katero streæejo pijaËo. Æe poæirek ali dva blagodejno vpliva tudi na ≈metuljËke« v (mojem) æelodcu, ki priletijo, Ëe ho-
Ëem ali ne, ob zaËetku novega znanstva. Markov nasmeh in pomeæik soncu, ki mu ob zatonu nagajivo sili v oËi, jih odæene! Pa se nasmehnem πe jaz; nagajivcu 
na nebu in njegovi ≈ærtvi« na zemlji. Pri nasmehih ostane. Ves Ëas pogovora. Tudi æivahnost, ki sije iz Markovih oËi, ne zbledi. Pristaja mu. MehËa (pre)zgodnje 
stezice na njegovem obrazu. 

Tako se je zaËelo najino sreËanje; naravno, neposredno in pripravljeno na iskreno in trdno ≈navezo« z najinim krajem.

Vdanost alpinizmu v mavrici izpovedi
Najprej je bila samo otroπka æelja in radovednost, nato spoznavanje, premagovanje, dokazovanje, plezanje; 

vzponi in odprave. Vedno viπje in dlje, v hribe, ki jih ≈dolinske dobrine« (oprema, vremenske napovedi, telefoni, 
...) πe niso dosegle in ≈zmanjπale«. Pravi alpinist se le v ≈oËiπËenih« hribih lahko sooËa in kali z negotovostjo 
in tveganjem. Da se ju nauËi prepoznati in premagati, ko brani svojo varnost. Brez nenehnega klesanja v 
gorah in stenah ne gre. Bolj ko so trde, bolj se je treba klesat; vËasih se je treba znati tudi pripogniti in doæiveti 
veliki trenutek dvoma v steni. Kdor tega ne doæivi in ne zmore, ne more v steno.

Preseganje lokalnih meja in menjava soplezalcev Marku prinese nova odkritja in preizkuπnje, pa tudi nove 
izpolnitve. 

Med mavrico njegovih izpovedi dve πe posebej odsevata: odprave in vzponi z mladimi alpinisti in vodniπtvo. 
V prvi najde razodetje romantiËne nostalgije, ker v mladih alpinistih prepozna samega sebe pred dvajsetimi 
leti. ≈Kakπen kljukec sem bil!« Hudomuπno oceno Mark pospremi s πirokim, odpustljivim nasmehom.

V drugi najde razodetje najveËjega uæitka, da z nekom deliπ veselje in ponos ob premikanju osebnih meja 
zmogljivosti in mu pomagaπ ter ga vodiπ varno na cilj. Oboje zahteva celega Ëloveka, uËitelja in psihologa, da 
si mladi alpinisti naberejo dovolj lastnega znanja in izkuπenj, obiskovalci gora pa veselje za nove poti in cilje. 
Iskrena naklonjenost, lastne izkuπnje in trud dopolnjujeta njegov manjko formalnih pedagoπkih in psiholoπkih 
znanj. Ne dvomim, da uspeπno, saj z enimi in drugimi nadaljuje skupne poti.

Mavrica izpovedi Marku pritrjuje, da je alpinizem mogoËe uæivati zelo dolgo. Na razliËnih nivojih mu Ëlovek 
lahko ostane zvest vse æivljenje. Spoznava, da mu ti prinaπajo ≈dodano vrednost«, v katero kot mlad alpinist 
ni verjel. NamreË to, da alpinizem ni samo vrhunski πport. Lahko je tudi nesluteno doæivetje, ki spolzi na 
raven gorske pripovedke. Verjeli ali ne, Marku se je z vodenjem in vodniπtvom zaËel dogajati romantiËni 
alpinizem. 

Ob dejstvu, da bo oktobra izgubil ≈sluæbo« pri MORS-u (pri 45 letih postane administrativni viπek kljub 
statusu vrhunskega πportnika), se mu torej dogaja najboljπe. Zato je skrb za prihodnost odveË. ≈Sluæbe res 
ne bom imel, delo pa!«

Ni vse zlato, kar se sveti
Je edini Slovenec, ki je dvakrat prejel Zlati cepin, enega najviπjih alpinistiËnih priznanj. A ima do tovrstnih 

nagrad kritiËno mnenje, ki ga je tudi javno izrazil. Najboljπega vzpona se ne da doloËiti na osnovi primerjave 
vzponov. Vsak vzpon je zgodba zase. Vsako dejanje v hribih je obremenjeno z neko osebno noto in Ëlovek 
nekaj poudari, nekaj zamolËi. Nekdo drug bi zgodbo povedal drugaËe. Zgodi se, da v lahkih hribih doæiviπ 
preveË resnega in v resnih hribih preveË lahkega, da bi lahko te ocene jemal absolutne. To je nekako tako, 
kot Ëe bi se oËe ali mati treh otrok morala odloËiti za ≈najboljπega«!

DrugaËen je njegov odnos do tako imenovanih komercialnih nagrad. Mednje sodi nagrada Eiger, ki jo 
je pred dnevi tudi prejel. Z njo se promovira mogoËni Eiger z vasico Grindelwald. Spletna novica Planinske 
zveze Slovenije o njegovi nominaciji med drugim navaja: ≈... Marko Prezelj je do nominacije priπel zaradi 
svoje moËne osebnosti, ki ga πe vedno æene v alpinizmu. Opisujejo ga kot gorskega vodnika in fotografa 
in enega najboljπih kombiniranih plezalcev na svetu, ki je odprl vrata tovrstnemu plezanju na velikih viπinah. 
Bolj je smer kompleksna, veËji izziv mu predstavlja« ... Med tremi svetovno znanimi nominiranci je Marko 
prejel najveË glasov. 

Vse poti vodijo domov
V Kamnik, za katerega pravi, da je njegovo mesto. Perovo je kraj, kjer je dom njegove druæine, Bakovnik 

je kraj in dom njegove mladosti, Kriæ kraj in dom zgodnjega otroπtva. Morda, kmalu tudi kraj novega doma 
... A zanj so vsi kraji ∑ Kamnik. 

Od svojega najzgodnejπega polnega zavedanja je (kamniπki) alpinist. Svoj kraj in Kamnik nasploh ima rad. 
V njem je vse, kar ima rad: æena, otroka, starπa, sorodniki, prijatelji ... Rad ima tudi svojo sosesko, a Ëe bi znotraj krajevne skupnosti lahko izbiral, bi se preselil 
na nasprotni breg Kamniπke Bistrice, ker je bolj zelen. Pomirja in hkrati vznemirja ga jutranje in popoldansko zatiπje, ki je nadomestilo hrup in vrveæ prihajanja in 
odhajanja delavcev na delo in iz dela v bliænje Eto, Svilanit in Titan. Koliko 
delavcev πe ima delo in koliko Ëasa πe?! Markova druæina je njihova zvesta 
potroπnica. »etudi so izdelki kak cent draæji, so domaËi in kvalitetni. Kako 
praktiËno je imeti Titanovo kljuËavnico, je preizkusil pred dnevi: v nekaj 
minutah so jo popravili. Od drugega proizvajalca, πe posebej bolj oddalje-
nega, bi jo lahko samo zamenjal z novo! Takπno lokalno okolje je prednost, 
ki bi se je morali vsi zavedati in bolj s pridom tudi izkoristiti. Le tako bo skle-
njen naravni krog proizvodnje in troπenja materialnih dobrin! Mlekomati so 
zadetek v polno: odprti so noË in dan, ponujajo domaË in kvaliteten izdelek 
in kmetu gre denar naravnost v æep. Veliko domaËih pridelkov na njihovi 
mizi je iz kamniπke trænice, ki bi lahko πe poveËala ponudbo. 

Slovo
Vse prebrano (in malËek tudi ≈izposojeno« iz prebranega), sliπano in za-

pisano so samo drobec ujetih alpinistiËnih utrinkov Marka Prezlja. Veliko se 
jih je nabralo, kajti, poloæeni so mu bili æe v zibelko, Ëeprav le kot znamenje 
alpinistiËne usode. Verjamem, da jih ne bo opustil in zavrgel. 

Kaj in koliko mu pomenijo, bolje od njega samega, povedo njegove foto-
grafije. Prizori Ëarajo neverjetne podobe iz njegovih poti. Pot do Ëarovnije 
je preprosta: Vabljeni v spletni bivak Marka Prezlja! 

Ivana Skamen (iz Perovskega lista)

Nezadræno se bliæa konec πtiriletnega mandata sveta KS Perovo 
2006-2010. Skozi vsa πtiri leta je sedemËlanski svet KS s predsedni-
kom Andrejem PerËiËem na Ëelu v svoj kraj vnaπal novosti. Poslavlja 
se z izdajo prve πtevilke krajevnega glasila, ki nosi ime Perovski list. 
Glasilo so prejela vsa gospodinjstva v KS Perovo, ≈prelistati« pa ga je 
mogoËe tudi na spletu http://list.kamnik-perovo.si.

Vsebino Perovskega lista je pripravljalo veË krajanov Perovega, insti-
tucij na podroËju krajevne skupnosti Perovo, pa tudi pisci od drugod. 
Prvi ≈list« se zaËenja s sploπno perovsko zgodovino in z razjasnitvijo 
nejasnosti glede imena, lege Perovega in s predstavitvijo osnovnih po-
datkov o KS Perovo. Sledijo zapisi o podobah in spominih nekaterih 
ljudi na Perovo, o graπËini Perovo in o Josipu Brozu Titu, ki je æivel v 
Beπtrovi hiπi v letih 1911-1912.

Predstavljeno je delo sveta KS Perovo 2006-2010, o svojem mandatu 
spregovorijo vsi Ëlani sveta KS, predstavljen je nepogreπljivi ≈osmi« 
Ëlan sveta KS, obËinski svetnik Daniel KovaËiË, zapisana so imena 
bodoËih zastopnikov sveta krajevne skupnosti. Na kratko je orisana 
predvidena prostorska ureditev krajevne skupnosti in (æal) πe vedno 
aktualni temi: onesnaæevanje livarne Titan Cimos in nesanirane bre-
æine Kamniπke Bistrice.

Glasilo ponu-
ja nekaj pogle-
dov na krajevno 
skupnost iz zra-
ka, spomnili smo 
se posledic ne-
urja 13.7.2008, 
Ërnega leta pe-
rovskih podjetij 
(Svilanit, Titan, 
Titan Cimos) , 
m l e k o m a t o v , 
ki sta obogatila 
krajevno skup-
nost, motoristov, 
ki so se po veË 
desetletjih vrnili 
na Perovo, dveh 
obiskov modrih 
z Vzhoda na Pe-
rovem, novega 
naËina ogrevanja 
na delu Zikove 
ulice in Steleto-
ve ceste.

Sploπno, stro-
kovno in ≈iz otro-
πkih src«    svoj 
cvet krajanom 
poËasi odpre edina po naπem kraju Kamniku poimenovana cvetlica, 
ki se je rodila na Perovem. Druæbo ji dela prav posebni petelin z Gro-
πanove kmetije.

Na Perovem je æivelo in æivi veË pomembnih obrazov; obπirneje so 
predstavljeni Ivan Janez Mazovec, France Lombergar, Aleksander Do-
plihar, Janez MajcenoviË in Marko Prezelj. O otrocih nekoË in danes, o 
sebi in svojem delu z otroki ter kaj vse Kamnik nudi mladim druæinam 
spregovori Helena Sterle. Prispevek Kamnik, festivalsko mesto! v nas 
vzbudi zanimivo vpraπanje Zakaj ne bi odrov, namesto v starem mest-
nem jedru, postavili med perovskimi (in drugimi) bloki‘?! Aktualno 
za veliko mladih druæin iz naπe KS je Ëakanje na mesto v vrtcu, zato je 
nekaj vrstic namenjenih tudi tej temi. V glasilu se predstavijo πe ≈hiπe 
s poslanstvom«; matiËna knjiænica, glasbena πola, vrtec SneguljËica in 
gasilci PGD Kamnik.

ZakljuËimo z zadnjimi mislimi Ëlanov Sveta KS Perovo 2006-2010: 
≈Z velikim veseljem smo delali. Trudili smo se po svojih najboljπih 
moËeh. Hvala vsem zunanjim sodelavcem, ki ste pomagali pri vse-
stranskem razvoju KS Perovo. Vse dobro vsem prihodnjim svetom 
KS Perovo«.

Svet KS Perovo

KDO JE MARKO PREZELJ? ALPINIST IZ KAMNIKA. S PONOSOM! 
KAJ JE MARKO PREZELJ? M’RSKEJ!

Knight-errant

Marko Prezelj z druæino

Slovo sveta KS Perovo z izdajo 
prvega ≈Perovskega lista«
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O vrednotenju nepremiËnin
Geodetska uprava RS je lastnikom nepremiËnin poslala ob-
vestila o poskusnem izraËunu vrednosti njihovih nepremiËnin. 
Vrednosti so bile izraËunane na osnovi sistema mnoæiËnega 
vrednotenja nepremiËnin in podatkov o nepremiËninah, ki so 
zbrani v registru nepremiËnin. Ti podatki so bili pridobljeni 
na razliËne naËine: v predpisanih geodetskih postopkih in z 
vpisom podatkov v evidence v upravnem postopku, s popi-
som nepremiËnin, izjavami lastnikov itn.

V mnogih primerih tako izraËunana vrednost nepremiËnin, 
ki je osnova za doloËitev viπine davka na nepremiËnine, ni 
realna glede na dejansko stanje nepremiËnin, kar je lahko 
posledica nepravilnih ali nepopolnih podatkov, zbranih v 
registru nepremiËnin. Spreminjanje podatkov in podajanje 
pripomb je moæno preko spleta ali z obrazci, ki so bili last-
nikom nepremiËnin posredovani skupaj z zloæenko.

»e se æelite prepriËati ali preveriti podatke o vaπih nepre-
miËninah, Ëe so v obvestilu navedeni podatki nepravilni ali 
po vaπem mnenju ne izkazujejo dejanskega stanja, vam v 
naπem podjetju strokovno svetujemo, analiziramo in obdela-
mo podatke o vaπih nepremiËninah. Nudimo vam pomoË 
pri ≈tolmaËenju« obvestila o vrednosti vaπe nepremiËnine 
in pri pregledu podatkov. Svetujemo vam o spremembah 
podatkov, ki vplivajo na vrednost vaπih nepremiËnin. Za 
vas izpolnimo obrazce za posredovanje pravilnih podatkov 
in pripravimo plan potrebnih postopkov za ureditev statusa 
vaπih nepremiËnin.
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Ozadje problema je pre-
prosto dejstvo, da smo evropski 
narodi sooËeni s staranjem pre-
bivalstva, priËakovano daljπo 
æivljenjsko dobo in vpadom roj-
stev. Problem staranja prebi-
valstva se pribliæuje izjemno 
hitro. Slovenija bo to obËutila 
kot ena izmed prvih dræav v 
Evropi zaradi dveh dejstev: 
majhne populacije in majhne 
natalitete. 

Eurostat je za Slovenijo za leto 
2060 napovedal zmanjπanje po-
pulacije za pribliæno 300.000 
prebivalcev v primerjavi z le-
tom 2010 (od 2 milijonov na 
1.778.573). 

Skrb za starejπe

Razvoj sistemov za reπevanje 
potreb starejπih obËanov 
v obËini Kamnik

Moramo v srednjih letih proti starosti zaËeti tavati po labi-
rintih strahu, kje in kako bomo preæiveli varno in lepo starost? 
Ali lahko zajamemo polna pljuËa sape, raziskujemo æivljenje 
in dajemo druæbi del sebe in svojih ustvarjalnih sposobnosti, 
izkuπenj in znanj? 

bil izdelava predloga vzposta-
vitve enotne mreæe storitev za 
podporo starejπim v obËini 
Kamnik, vkljuËno s predlogom 
modela centra za pomoË. 

Dejstvo je, da samo ukrepi na 
ravni dræave ne bodo v celoti 
reπili problemov na lokalnem 
nivoju obËine. Posebno po-
membno je, da obËina Kamnik 
pravoËasno pristopi k razvo-
ju svojega lokalnega sistema. 
UËinkovita strategija in model 
funkcioniranja obËine Kamnik 
mora biti prilagojen potrebam 
obËanov in moænostim financi-
ranja iz razliËnih virov: dræavnih, 
obËinskih in lastnih. 

prostovoljnega dela je zanimivo 
tudi za starejπe. Razvoj skupin 
starejπih za samopomoË in 
prostovoljno delo poteka in-
tenzivno. 

Za kvalitetno delo na podro-
Ëju prostovoljstva je predsednik 
dræave dr. Danilo Türk mladi 
prostovoljski skupini Stranje 
podelil najviπje priznanje za 
najboljπi prostovoljski pro-
jekt v Sloveniji v letu 2009. V 
juniju je bila vzpostavljena tudi 
koordinacija vseh institucij, 
ki delujejo na podroËju starejπih 
v obËini Kamnik. 

Informacijska toËka 
za pomoË starejπim 
v obËini Kamnik 
www.pid.si/oreli

V oktobru je priËela testno 
delovati informacijska toËka 
za pomoË starejπim v obËini 
Kamnik www.pid.si/oreli. V 
æivljenje starostnikov je mogoËe 
uËinkovito vpeljati nove reπitve 
informacijsko komunikacijske 
tehnologije - IKT, vendar je po-
trebno biti pri tem realen in 
praktiËen. Sedanja generacija 
starostnikov po veËini ni bila 
deleæna mnoæiËne uporabe oseb-
nih raËunalnikov. Informacijska 
toËka je zato namenjena tudi 
svojcem, starostnikom pa bodo 
pomagali pri uËenju prostovolj-
ci. Uporaba bo uspeπna, Ëe bomo 
znali poenostaviti uporabo za-
htevnih reπitev s prilagajanjem 
uporabe le na nekaj gumbov, 
odpraviti strah in poveËati raËu-
nalniπko pismenost, uvedli stal-
na izobraæevanja za starejπe 
ter pri uvajanju novih storitev 
vkljuËili domaËe okolje.

Center bo podpora aktiv-
nemu staranju in medgene-
racijskemu soæitju

Predlog vzpostavitve Centra 
temelji na postopni modularni 
izgradnji mreæe. V koordinirano 

StatistiËni podatki za obËino Kamnik iz junija 2009 za prebivalce stare 60+Kamnik - 
πtevilo starejπih prebivalcev starosti 60 + v juniju 2009

60-64 let 65-69 let 70-74 let 75-79 let 80-84 let 85-89 let 90-94 let
OB»INA KAMNIK 1248 1219 1088 966 595 289 58

delovanje bodo vkljuËeni vsi ak-
terji na obmoËju obËine Kamnik 
na podroËju starejπih. Razvijale 
se bodo nove vsebinske pod-
porne aktivnosti, vnesene bodo 
nove IKT reπitve (na primer 
pametna GPS ura - veË o tem na 
spletni toË ki za starejπe) in nove 
servisne storitve. 

Na vzpostavitev Centra je po-
trebno gledati dolgoroËno: kot 
podporo aktivnemu staranju 
in vzpostavitvi medgeneracij-
skega soæitja. Center mora s 
svojimi vsebinami in sveto-
vanjem usmeriti delovanje 
æe v generacije 50+ in priËe-
ti z ozaveπËanjem in vzgojo o 
preæivljanju aktivne in kvali-
tetne starosti.

Vzpostavitev modela Centra 
za pomoË starejπim obËanom 
vkljuËuje naslednje korake:

1. Vodenje koordinacije insti-
tucij.

2. Razvoj in koordiniranje sku-
pin za samopomoË in prostovolj-
no delo.

3. 24-urno delovanje infor-
macijske toËke in razvoj novih 
spletnih storitev.

4. Vzpostavitev pisarne za sve-
tovanje.

5. Vzpostavitev sistema izob-
raæevanja za ozaveπËanje proble-
matike staranja. 

Projekt Razvoj sistemov za 
reπevanje potreb starejπih 
obËanov v obËini Kamnik 
je nastal v sodelovanju Zavoda 

Oreli z Druπtvom upokojen-
cev Kamnik, Domom stare-
jπih obËanov Kamnik, Zvezo 
druπtev upokojencev Slove-
nija ter ObËino Kamnik.

Nov evropski koncept gre 
v smeri deinstitucionalizacije 
oskrbe za starejπe in prehod na 
sploπno oskrbo na naËelih lokal-
ne oskrbne dejavnosti (commu-
nity based care). Temelj med-
generacijskega sodelovanja je 
visoka stopnja prostovoljnosti, 
delitev dela in medsebojna po-

moË ter pomoË πirπe skupnosti 
(dræava in obËina). KljuËno vla-
ganje energije in sredstev obËi-
ne Kamnik bo v prihodnosti v 
vzpostavitev Centra za pomoË 
starejπim in svetovalne pisarne, 
vzpostavitev sistema izobraæe-
vanja, razvoja prostovoljskih 
skupin, razvoja novih storitev 
ter ozaveπËanja o lastni skrbi za 
preæivljanje aktivne in kvalitetne 
starosti. 

MARTINA OZIMEK, 
dipl. soc. del.

V O© Stranje se na medgeneracijskih delavnicah kar tare - vsi lahko prispevajo s svojim znanjem in sposob nostmi, 
pa tudi s potrpeæljivostjo in posluπanjem drug drugega. Tu smo ustvarjali voπËilnice za materinski dan.

Ob predstavitvi projekta za reπevanje po-
treb starejπih obËanov v kamniπki obËini je 
bila v petek, 15. oktobra, odprta tudi zanimi-
va fotografska razstava mladih prostovoljcev 
srednjeπolcev iz Stranj, ki so fotografirali Tri-
glavski narodni park skupaj s tremi dekleti s 
posebnimi potrebami iz CIRIUS Kamnik. Raz-
stava z Bleda je priπla πe v domaËi Kamnik, saj 
sta Triglavski narodni park in mladost temi, 
ki povezujeta mostove dialoga med vsemi 
generacijami.

Razstavljene fotografije krasijo avlo in 
stopniπËe obËinske hiπe do 15. novembra.

Dialog med generacijami skozi fotoobjektiv

Naπ skupinski izlet je bil tudi prvi celodnevni izlet brez starπev za dekleta s posebnimi potrebami - zveËer so 
v smehu pripovedovala, da so se imele super in da so bile blejske kremπnite najboljπe!

Na izletu prostovoljcev in deklet s posebnimi potrebami 
sta najbolj navduπeno fotografirala Darja in Klemen!

SreËanja mladih deklet s starejπimi prinaπajo veselje vsem; to so tudi 
trenutki, ko si lahko zaupajo, kar jih teæi; si druga drugi pomagajo.

Sodobna zobozdravstvena ordinacija, ki vlaga v tehniËno 
opremljenost in strokoven pristop, nadaljuje dobro prakso s 
podroËja bolezni zob, ustne votline in Ëeljustnega sklepa iz 
Domžal na novi lokaciji v Ljubljani, na Aljaževi ulici.

Še poseben poudarek namenjajo 
* implantologiji - zobni nadomestki, ki se vgradijo v kost kot 

nadomestna korenina naravnega zoba,
* protetiki 
* beljenju zob.. 

Sodobno naroËanje preko telefona, sms sporoËila
ali elektronske pošte.

Delovni Ëas:
ponedeljek, sreda,
Ëetrtek od 13h do 19h,
torek in petek od 9h do 14h.

Stomatološka ordinacija 
Strehovec dr. Jagoda
Aljaževa 30, Ljubljana
Tel.: 0599 37 081, gsm: 041 703 517, 070 736 727
www.stomatologija.si, info@stomatologija.si

GostiπËe
GTC 902
»RNIVEC
Tirosek 73

Sobotni veËeri pri nas so prijetni - ob dobri hrani, æivi glasbi in plesu.
To je tudi odliËna priloænost za praznovanje rojstnih dni, obletnic, Abrahamov ...

Sprejemamo rezervacije za

‚ MARTINOVANJE ob æivi glasbi
v soboto, 13. novembra

‚ DECEMBRSKE ZABAVE
IN SILVESTROVANJE ob æivi glasbi

‚ NOVOLETNI PLES ob æivi glasbi

% 03/83 94 602
041/689 865

Vabljeni tudi na nedeljska in prazniËna kosila.

NA»RTUJETE POROKO?
PravoËasno si rezervirajte termin za poroËno slavje,
da bo takπno, kot si æelite!

Najprej je bila opravljena de-
mografska slika obËine Kam-
nik, nato anketa. Ugotovili smo, 
da starejπi pogreπajo predvsem 
svetovalno pisarno, kjer bi do-
bili æelene informacije. Najbolj 
ranljiva je skupina z nizkimi 
prihodki in tisti, ki so doma v 
oddaljenih krajih ter æivijo brez 
podpore svojcev. Opravljanje 

Zaradi omejenih virov in ob-
vladovanja stroπkov smo prisilje-
ni razvijati uËinkovite ukrepe 
ob poznavanju dejanskih lo-
kalnih podatkov. 

V mesecu oktobru 2010 je bil 
zakljuËen projekt: ≈Razvoj pod-
pornih sistemov za reπevanje 
potreb starejπih v obËini Kam-
nik.« Glavni namen projekta je 
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V soboto, 9. oktobra, smo v Mekinjah, na parkiriπËu pred tovarno Kemo-
stik, organizirali πesturni koπarkarski maraton, na katerem sta se pomerili 
domaËa ekipa Mekinj in gostje iz ©portnega druπtva Tuhinj. Na turnirju, ki 
je postal tradicionalen, saj je bil odigran æe Ëetrto leto zapored in drugiË v 
Mekinjah, je zmagala domaËa ekipa z rezultatom 450 proti 379. Tekma je 
bila na zaËetku zelo izenaËena, pozneje pa so MekinjËani predvsem zaradi 
daljπe klopi povedli za veË kot 20 toËk, razlike pa Tuhinjci do 18. ure, ko je 
bila tekma zakljuËena, niso mogli veË nadomestiti in tako so si MekinjËa-

ni za leto dni priborili prehodni pokal. Poleg celodnevne rekreacije je bil 
glavni namen koπarkarskega maratona tudi opozorilo pristojnim na obËini 
Kamnik, da v Mekinjah πe vedno nimamo zunanjega πportnega igriπËa, 
na katerem bi MekinjËani izæivljali odveËno energijo in bi bil tudi osrednji 
prostor druæenja krajanov. V ta namen smo na tekmovanju, ki se ga je poleg 
veË kot 30 koπarkarjev in koπarkaric udeleæilo tudi veliko drugih domaËinov, 
zaËeli podpisovati peticijo, ki jo bomo izroËili bodoËemu æupanu z jasno 
zahtevo po izgradnji igriπËa. Prebivalci Mekinj æe predolgo Ëakamo na pre-

potreben objekt in ta pisna zahteva bo nedvoumno sporoËilo prebivalcev, 
da nam ta objekt tudi pripada.

Veselo druæenje, rekreacija in lepo vreme so sobotno popoldne vsem 
prisotnim popestrili in samo upamo lahko, da se bo naslednja πesturna 
tekma, ki bo v Mekinjah na vrsti Ëez dve leti, lahko odigrala na novem 
igriπËu. Ob tej priloænosti se zahvaljujemo tudi podjetju Kemostik, ki je 
odstopilo svoje parkiriπËe, saj bi morali v nasprotnem primeru zapreti 
katero od cest, ker druge moænosti za zunanjo rekreacijo v Mekinjah, 
æal, ni. 

MATEJ SLAPAR,  
za ©KDM

Koπarkarski maraton in podpisovanje peticije

Kot smo napovedali v zaËetku pomladi, smo v ©portnem parku 
v Podgorju v aprilu zaËeli z ligo v malem nogometu. V Ëetrtek, 7. 
oktobra, pa so bile odigrane zadnje tekme. Skupno zmago vseh 
krogov je slavila ekipa ©D Loka, drugo mesto je zasedla ekipa 
MM94, tretje mesto pa je osvojila ekipa Izolacija Kern. 

NOGOMETNA LIGA V PODGORJU JE ZAKLJU»ENA
Z dogovorom s ©D Loka smo organizirali tudi ≈superpokal«, 

ki smo ga poimenovali kar ≈Loka-Podgorje«. Nogometaπi, ki so 
v obeh ligah zasedli prvi dve mesti, so se med seboj pomerili za 
laskavi naslov skupnega zmagovalca. Ta naziv je pripadel ekipi 
©D Loka. 

Po napetih tekmah v soncu, deæju in temi smo letoπnjo ligo za-
kljuËili z zadovoljstvom. V ©D Podgorje smo se letos prviË odloËili 
za organizacijo lige, vsekakor pa bomo tudi v prihodnje poskrbeli 
za nogometne navduπence. Torej: vabljeni, da se po mrzli zimi 
zopet sreËamo v ©portnem parku, kjer bomo v zaËetku pomladi 
zopet pomerili moËi v ligi malega nogometa.

©D PODGORJE

V elitni skupini kamniπke lige 
je slavil Domen Korelc, ki je v 
≈finalu pred finalom« premagal 
lanskega zmagovalca Boπtjana 
Repanπka, v finalu pa πe prese-
netljivega finalista Aleπa MaËka. V 
prvi skupini je slavil Saπo Palma, 
v finalu je v dveh nizih premagal 
Mira Mikuπa, pokal za tretje me-
sto pa je osvojil Dare Kotnik. V 
drugi skupini je bil v finalni tek-
mi Janko Poljanπek za las boljπi od 
Marka Primca, v boju za tretje me-
sto pa je Matej ©korjanc premagal 
Mira Kropivπka, ki se je v play-off 
uvrstil skozi πivankino uho, saj se 
zakljuËka nista mogla udeleæiti Iz-
tok Krivorotov in Jure Urankar, 
ki sta bila po rednem delu na pr-
vem oziroma drugem mestu in bi 
prav gotovo resno posegla v boj 
za sam vrh zakljuËnega turnirja. 
V tretji skupini je Miro DraπËek 
v finalu v dveh nizih opravil z 

Teniπki klub Kamnik

URBAN »EVKA IN KATJA CEROVSKI KLUBSKA PRVAKA, 
DOMEN KORELC PA JE ZMAGOVALEC KAMNI©KE LIGE

V prvi polovici oktobra sta bila na igriπËih Teniπkega kluba 
Kamnik dva pomembna dogodka. Najprej so se igralci in igral-
ke pomerili na zakljuËnem tekmovanju (play-offu) kamniπke 
teniπke lige, nato pa so igrali πe za naslove klubskega prvaka.

ZIMSKA LIGA SV. PRIMOÆ 2010/11 SE ZA»ENJA!

Zimska liga se bo priËela v soboto, 27. novembra, 
ob 9. uri pri Lovskem domu Stahovica. Na ligi se bomo 
sreËevali vsako soboto ob 9. uri vse do 5. marca 2011. 
Vabljeni lanskoletni udeleæenci lige in vsi, ki bi se radi 
v zimskem Ëasu πportno udejstvovali. Po znani poti 
k Sv. Primoæu boste lahko tekli ali hodili. Pri ligi na-
mreË velja: ≈Ni vaæno zmagovati, temveË sodelova-
ti!« V Ëasu trajanja lige bomo opravili 15 vzponov, za 
uvrstitev med najboljπe pa bo πtela prisotnost vsaj na 
desetih ligah. Vsak udeleæenec Ëas hoje oziroma teka 
meri sam, ki ga vpiπe v knjigo v okrepËevalnici na Sv. 
Primoæu. Velja pravilo, da se hodi ali teËe po poti, brez 
bliænjic. Za popestritev bova povabila znane πportnike, 

da se nam pridruæijo na ligi. 
Preteklo leto je bilo 64 udeleæencev, od tega 44 mo-

πkih, 11 æensk in 9 otrok. Pri moπkih je bil zmagovalec 
lige Lado Kveder s povpreËnim Ëasom 20:53 (Ëas dese-
tih vzponov), pri æenskah Jana StrahiniË s Ëasom 26:13, 
Gaπper Bregar pa je postavil rekord proge. Pri moπkih 
je najveË vzponov naredil Bojan Bojkov, pri æenskah 
Sandra Preπeren. Uspelo nama je zbrati 35 sponzorjev, 
ki so omogoËili nagrade za udeleæence lige. Tudi letos 
se bova potrudila, da na konËni podelitvi nihËe ne bo 
ostal praznih rok. Vljudno vabljeni!

TOMAÆ CUKJATI in SANDRA PRE©EREN

Anæetom Kranjcem, tretje mesto 
je osvojil Nejc Urankar. V æenski 
ligi sta se v finale uvrstili prva in 
druga igralka rednega dela - Na-
taπa Falenti je v finalu gladko 
premagala LuËko Kotnik, v boju 
za tretje mesto pa se je izkazala 
mlada Larisa Nina Breznik, ki je 
nekoliko presenetljivo gladko 
premagala Miro Jesenπek. 

Za naslove klubskega 
prvaka so se borili  
v πestih kategorijah

Klubski prvak pri Ëlanih sku-
pine A je postal Urban »evka, ki 
je v finalu v treh nizih premagal 
Domna Sitarja. Prvi favorit Bo-
πtjan Repanπek je moral v polfi-

Klubski prvak pri Ëlanih skupine 
A je postal Urban »evka.

je bil Andrej Videc, na najniæji 
stopniËki zmagovalnega odra 
pa je stal Luka JegliË. V mladin-
ski konkurenci je slavila Larisa 
Nina Breznik, ki je v finalu v treh 
nizih premagala Anæeta Kranj-
ca, tretje mesto pa je po zmagi 
nad Petrom JeriËem osvojil Rok 

Kranjec. Larisa Nina je nastopila 
tudi v finalu konkurence Ëlanic, 
tam je morala priznati premoË 
Katje Cerovski, in s tem postala 
≈najbolj trofejna« igralka leto-
πnjega leta (z Radom Vengustom 
je osvojila prvo mesto na me-
morialu Bojana in Majde, bila je 
prva na klubskem prvenstvu za 
mladince in druga na klubskem 
prvenstvu za Ëlanice, v kamniπki 
æenski ligi pa je osvojila tretje 
mesto). 

MATJAÆ POGA»AR

Samo SkvarËa, klubski podprvak.

Pri pionirjih je na najviπjo klub-
sko stopniËko stopil Jan Rode, 
drugi je bil Andrej Videc.

Saπo Palma je slavil v prvi skupini 
Kamniπke lige in v skupini B klub-
skega prvenstva.

nalu dvoboj proti Sitarju zaradi 
poπkodbe predati, poslediËno 
pa je moral predati tudi dvoboj 
za tretje mesto proti Samu Skva-
rËi. V skupini B je prvo mesto 
osvojil Saπo Palma, drugi je bil 
Matjaæ PogaËar, tretji pa Miro 
Mikuπ. V skupini C je naslov 
klubskega prvaka obranil Peter 
Slapar, za njim pa sta se uvrstila 
Marko JeriË in Bojan LemiË. Pri 
pionirjih je na najviπjo klubsko 
stopniËko stopil Jan Rode, drugi 

Katja Cerovski, klubska prvaki-
nja.
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©tudentski klub Kamnik
Ideje za preæivljanje 
prostega Ëasa

≈Otroπka ustvarjalnost ne pozna 
meja. Ne glede na motiv, ki ga ob-
likujejo, vedno nastanejo izdelki, 
ki tudi odraslim burijo domiπljijo in 
nas opominjajo na pogosto æe po-
zabljen, Ëarobni domiπljijski svet,« 
so besede z zadnjega vabila na raz-
stavo v ©oli Idej na ©utni. In, ne, to 
niso le besede z vabila; v ta svet 
so nas z odprtjem razstave v tednu 
otroka dejansko popeljali kamniπki 
in neveljski uËenci. 

Razstavljene domiπljijske podo-
be in grafike, na edinstven naËin 
izraæene likovne podobe uËencev, 
v πolskem letu 2009/2010 tretjeπol-
cev O© Frana Albrehta Kamnik in 
P© Nevlje, nas prevzamejo s svojo 
izvirnostjo. Svetel, otroπki sij s sten 
obiskovalce galerije napolni s po-
zitivno energijo. V Ëloveku otroπka 
dela πe dolgo pustijo sled lepih, pri-
jetnih obËutkov. Izpod ustvarjalnih 
rok uËencev in pod vodstvom men-
toric Majde PogaËnik in Barbare 
Bergant so resniËno nastala dela, 
ki si zasluæijo predstavitve zunaj 
zidov πole.

Slike na ©utni bodo obiskoval-
cem galerije pripovedovale svoje 
zgodbe do 5. novembra, odprtje 
razstave 5. oktobra pa je v izob-

Vsako leto avstrijska nevlad-
na organizacija druπtvo Mirno 
morje organizira mednarodni 
projekt Mirovna flota. Na eno-
tedenskem jadranju v Dalmaciji 
se zberejo otroci in mladostniki 
s posebnimi socialnimi potre-
bami (iz pribeæaliπË, begunskih 
zavetiπË, otroπkih domov, tele-
sno ali drugaËe prizadeti, s trav-
matiËnimi doæivetji v povezavi 
z zlorabo, nasiljem, uæivanjem 
drog ali kaznivimi dejanji). Ti 
otroci imajo v okviru projekta 
moænost, da pozabijo na æalost-
ni vsakdan, sklepajo nova po-

Prostori Kotlovnice se v zadnjih letih konstantno spreminjajo, tokrat 
pa smo v razvoj prostora povabili tudi prostovoljce iz tujine. S projek-
tom ≈Create your space« smo gostili prostovoljko Austro iz Latvije, ki je 
v osmih mesecih bivanja v Kamniku vnesla novo sveæino v naπe okolje 
ter omogoËila πirπo paleto dejavnosti. Njena naloga je bila oblikovati 
prijaznejπi ambient Kotlovnice do mladih. Naπi ustvarjalci bodo njene 
naËrte realizirali do konca leta. Austra je bila v Ëasu bivanja v Kamniku 
deleæna neformalnega uËenja v obliki dizajnerskih delavnic skupine ©tajn, 
fotografskih delavnic Foto kluba Kamnik, jezikovnega teËaja slovenπËine, 
video vsebin pri KoTV-ju in druæenja z lokalno mladino. S projektom na-
daljuje prostovoljec Cem iz TurËije. Njegova naloga je bolj usmerjena v 
video vsebine in promocijo evropske prostovoljne sluæbe, kar je moæno 
spremljati na njegovem blogu http://cem.evs.kotlovnica.si.

V Kotlovnici smo 16. oktobra odprli novo sezono z dogodkom Cheap 
tunes in nastopom dveh glasbenih skupin Coma Stereo in Nina Bulatovix. 
Da bo letoπnji program zares bogat, priËa æe naslednji dogodek, Klubski 
maraton Radia ©tudent z nastopom skupin Errorist in God damn it Boys. 
V novembru nas Ëakajo kar πtirje glasbeni dogodki, zato vabljeni v Ko-
tlovnico, ≈kjer se æge«.

Bojan Teæak

Novo πolsko leto je æe v polnem zagonu, tako za dijake kot πtudente. 
Predavanja, vaje, testi in uËenje so na dnevnem redu, vmes pa vsak po-
trebuje nekoliko sprostitve in zabave. Mladi se pogosto druæimo v loka-
lih, klubih in potem nam starejπe generacije oËitajo, da preæivljamo svoj 
prosti Ëas v notranjosti, v brezdelju in da se ne znamo veË zabavati. Ko 
vam bo naslednjiË kdo to oËital, mu lahko poveste, da ©tudentski klub 
Kamnik skrbi, da imajo mladi v Kamniku moænost preæivljanja prostega 
Ëasa na bolj zabaven naËin, saj ponuja mnogo raznovrstnih aktivnosti, 
kjer prav vsak lahko najde kakπno stvar zase.

V oktobru gremo z vlakom v eno najlepπih in najbolj romantiËnih 
mest, v mesto Casanove in gondoljerjev, v Benetke. Italija, πpageti, vo-
ænja z vlakom ... popolna romantika!

Pridruæili se bomo nepregledni mnoæici tekaËev na Ljubljanskem ma-
ratonu in tako zakljuËili tekaπko sezono. 

PriËenja pa se sezona pokra, mnogi med vami ste Ëez poletje pogreπali 
hude boje in prijetne veËere, tisti, ki pokra ne obvladate ali ne delite te 
strasti, pa se nam lahko pridruæite na veËerih taroka. 

Vsi popotniki in tisti, ki vam finanËno stanje ne omogoËa odkrivati 
daljnih deæel, pridruæite se nam na potopisnih predavanjih in iz prve 
roke boste izvedeli vse o deæelah, ki jih πe æelite odkriti.

Ponovno pa se bo plesalo, saj ponujamo plesne teËaje z izkuπenimi 
mojstri. 

Moænosti za aktivno, zabavno in prijetno preæivljanje prostega Ëasa 
je mnogo, le na www.skk.si morate zaiti in se prijaviti!

Kotlovnica ustvarja nov prostor

Domiπljijske podobe 
malih umetnikov

raæevalno-razstavnem prostoru 
Nataπe Makovec gostom ponudil 
πe veË. Spoznali smo lahko male 
slikarje, mlade grafike, ki so do-
kazali, da niso spretni le v vihtenju 
kreativnih slikarskih pripomoËkov, 
izdelovanju matric in grafiËnih od-
tisov. Z barvitim kulturnim progra-
mom so pokazali, da so tudi od-
liËni pripovedniki, pevci, prijatelji 
glasbenih instrumetov, recitatorji 
pesmi, æe pravi ≈Frani Albreh-
ti« ... Da so otroci naπi najveËji 
ustvarjalci, ki pa jih mora nekdo 
vzpodbujati in voditi, so bile be-
sede ravnatelja O© Frana Albreh-
ta Rafka Laha. Vesel sodelovanja 
©ole Idej s πolo, uËenci in uËitelji je 
tako spregovoril na dogodku, ki je 
sovpadal z mednarodnim dnevom 
uËiteljev.

Ker je to æe druga razstava, ki 
sta jo v ©oli Idej skupaj z uËenci in 
v sodelovanju z nekdanjo kolegico 
Nataπo Makovec pripravili Majda 
PogaËnik in Barbara Bergant, v 
tretje pa gre rado, se zagotovo 
lahko nadejamo podobno otro-
πko iskrive razstave likovnih del 
uËencev O© Frana Albrehta v pri-
hodnjem letu.

Katja Trotoπek

Jadranje je zakon!
kπna socialna dinamika skupine, 
za kakrπno bi v obiËajnih pogojih 
æivljenja in dela potrebovali veË 
mesecev. 

Z leti pa se ne poveËuje samo 
Mirovna flota, po njenem vzoru 
se rojevajo tudi nove, lokalne 
organizacijske oblike, druπtva in 
projekti s podobnimi cilji. 

Pri letoπnjem projektu MM 
2010 je sodelovalo 104 jadrnic z 
950 udeleæenci iz 15 dræav. Med 
njimi 14 jadrnic s slovenskimi 
otroci in mladostniki. NajveËja 
med slovenskimi jadrnicami je 
bila prav naπa jadrnica Arta. 

znanstva in prijateljstva ter ob 
pedagoπkem delu doæivijo nova 
pozitivna spoznanja. Teden, ki 
ga otroci v skupini preæivijo na 
jadranju, je idealna osnova za 
doseganje zastavljenih ciljev, 
kot so socialna integracija, strp-
nost, medsebojno razumevanje 
in zavzemanje za mirno reπeva-
nje konfliktov. 

Jadranje z vrstniki je za otroke 
nepozabno doæivetje, s strokov-
nim in timskim pedagoπkim de-
lom pa se v tem Ëasu doseæe ta-

UËenci so v ladijski 
dnevnik zapisali:

1. dan - sobota, 18. septem-
ber: Uspeπno pridemo z avto-
busom v Zadar, kjer se vkrcamo 
na jadrnico Bavaria 49 z imenom 
Arta. Namestimo se po kabinah, 
skuhamo veËerjo, in po celodnevni 
voænji pademo v globok spanec.

5. dan - sreda, 22. septem-
ber: Zjutraj smo æe na Paπmanu, 
kjer se kopamo v Ëudovitem za-
livu Zaklopatica. Plavamo, ska-
Ëemo v vodo, se vozimo s Ëolni, 
veslamo, se druæimo ... ni da ni, 
z eno besedo ≈prekrasno«. Proti 
veËeru nas Ëakajo pizze in πe ena 
zakljuËna zabava, na kateri na-
stopimo z naπo najboljπo himno 
Mirno morje ... pa ne samo to. ©e 
pleπemo, se veselimo...

6. dan - Ëetrtek, 23. septem-
ber: Otok Æut. Poveæemo dvanajst 
jadrnic skupaj, eno zraven druge 
in spet hop v vodo. Proti veËeru 
odidemo na vrh otoka, kjer opa-
zujemo prekrasen sonËni zahod 
in vse Kornate in ostale otoke, ki 
se vidijo pod nami. ZveËer smo 
na jadralskem krstu, potem pa na 
druæenju in petju s kitaro.

7. dan - petek, 24. septem-
ber: Pa ne spet. ©e en sonËen dan 
... jadramo in jadramo nazaj proti 
marini Zadar. PoËivamo, razmiπlja-
mo, sestavljamo slike najlepπih do-
godkov in se pripravljamo na dol-
go pot. Naslednje jutro odidemo 
domov.  Jasna Lampe

2. dan - nedelja, 19. septem-
ber: Zbudimo se v deæeven dan. 
»akamo na skiperje, da se odlo-
Ëijo glede danaπnjega jadranja. 
Odidemo v Zadar, kjer si ogle-
damo morske orgle ter stari del 
mesta. ZveËer praznujemo Tinin 
rojstni dan na sosednji barki ob 
torti in brenkanju kitare. Bilo je 
nepozabno.

3. dan - ponedeljek, 20. sep-
tember: »udovit sonËen dan. 
Izplujemo proti prvemu cilju na 
otok Zlarin, kjer se zdruæimo z 
drugim delom slovenske ekipe 
Mirno morje Slovenija. »akamo 
v pripravljenosti na gusarske 
igre na otoku. Celotna ekipa v 
priËakovanju, v pripravljenosti, 
za piko na ≈i« pa πe veËer s kitaro 
kar na pomolu. Super.

4. dan - torek, 21. septem-
ber: V ©ibeniku po zajtrku od-
plujemo proti Biogradu na moru, 
kjer se nas Ëaka skupna predstavi-
tev vseh udeleæencev na Mirnem 
morju 2010, 1000 jadralcev, 
ogromno ljudi, velika gneËa ... 
Nova poznanstva, nove dogodi-
vπËine, nova doæivetja...

Æivahno dogajanje na zadnjo 
septembrsko soboto pred veteri-
narsko ambulanto Noe na Hom-
cu, ki je praznovala drugi rojstni 
dan, je potrdilo, da praznujejo 
tudi naπi πtirinoæni prijatelji. 
Prijazen kolektiv (na sliki z leve 
Miha Pungartnik, dr.vet.med., 
Jana Zavrtanik, dr.vet.med., Kat-
ja Griljc, vet. Tehnik ter lastnica 
ambulante Nina Ambroæ, dr.vet.
med.) je pripravil sladkanje s pas-
jimi tortami za kosmatince, seve-
da pa tudi prave ≈klasiËne« torte 
za njihove odgovorne lastnike. 

Dogajanje je poleg druæenja 
lastnikov in πtirinoænih prijate-
ljev, boljπjega sejma, nasvetov in 
strokovnih predavanj o zavaro-
vanju za male æivali ter steriliza-
ciji in kastraciji imelo predvsem 
humanitarno noto. Z okrog sto 
obiskovalci so zbirali stare ode-
je, igraËe, ovratnice in povodce 
za zavetiπËe Horjul, zavetiπkim 
æivalim pa pomagali tudi z do-
brodelnim sreËelovom. Kot je 
povedala glavna veterinarka in 
lastnica ambulante Nina Ambroæ, 
so z izkupiËkom 500 evrov zave-

Pomagali zavetiπkim æivalim v Horjulu

tiπËu Horjul podarili 200 kilogra-
mov hrane. To bo brezdomnim 
æivalim sicer vsaj nekoliko ≈pole-
pπalo« æivljenje, a da bi bilo brez-

domnih, zavræenih ali odvzetih 
Ëimmanj je potrebno πe mnogo 
osveπËanja.

SA©A MEJA»
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Igralke Eta Kamnik Ëetrte 
na Evropskem pokalu

TekaËi KGT Papeæ 
osvajajo stopniËke

Na zadnji tekmi Pokala Slovenije v gorskih tekih na ©marno goro so 
tekaËi KGT Papeæ spet dosegli odliËne uvrstitve. V blatnem in deæevnem 
vremenu sta med mlajπimi deklicami/deËki prepriËljivo zmagala Ana Milo-
viË in Klemen Golob, bronasto medaljo pa sta osvojila Nuπa in Luka UraniË. 
Iris KreË je bila peta, sedma in osma sta bili Manca Oraæem in Tjaπa »iroviÊ, 
med ml. deËki pa Matej ©lebir πesti.

V kategoriji deklice so 3.-6. mesto zasedle Karmen Orehek, Ana Majnik, 
Diana Kotnik, Klara Kregar.

Pri deËkih je bil Matevæ ©krtiË sedmi, Uroπ »iroviÊ pa deseti. Suzana 
Orehek je bila πesta med st. deklicami. Mladinci Aljaæ Koæuh, Mitja Kotnik, 
Denis MiliÊ so si sledili od 9.-11. mesta. 

1. mesto pri st. veteranih je pripadlo Ivanu Urhu, Tone Klemenc je bil 
πesti. Pri ml. veteranih je bil prvi Franci Teraæ, tretji pa Izidor BerËiË, Bojan 
Koæuh pa peti. Peti med Ëlani je bil Joæek Manfreda, po daljπi odsotnosti 
na pokalnih tekmah pa je odliËno 6. mesto dosegel Uroπ Tomec. Tekma 
je πtela za WMRA Grand Prix in kar 7 tekaËev KGT Papeæ je doseglo ka-
tegorizacijo dræavnega razreda. 

Na 2. Veronikinem teku po ulicah Kamnika, ki ga je organizirala Agen-
cija za razvoj turizma in podjetniπtva Kamnik v poËastitev 781. obletnice 
mesta Kamnik, je bil med Ëlani prepriËljiv zmagovalec Matic Slabe, med 
Ëlanicami pa Karmen Orehek (oba KGT Papeæ). Od 2. do 5. mesta so si 
sledili πe Uroπ Tomec, Mitja Kotnik, Franci Teraæ, Denis MiliÊ (vsi KGT 
Papeæ). 

MIRA PAPEÆ

Na Evropskem pokalu v Splitu sta nastopili obe kamniπki ekipi - igralci 
Calcit Kamnik in igralke Eta Kamnik. Æenska ekipa je dosegla najveËji 
mednarodni uspeh v zgodovini kluba, medtem pa so fantje na mednarod-
nem krstu kljub teæavam s poπkodbami in slabo formo v zaËetku sezone 
razoËarali z 12. mestom. 

Fantje so se na stezah trudili, toda manjkalo je sproπËenosti, kegljiπËe 
je bilo zelo teæavno in ga nismo vajeni. Sprijazniti se je treba, da se bodo 
morali nekateri igralci umakniti mlajπim in fiziËno moËnejπim fantom. 

Po rednem tekmovanju so igralke Eta zasedle Ëetrto mesto in se v pol-
finalnem sreËanju pomerile s favoriziranimi Nemkami. Tekmo so odigrale 
dobro in izgubile z rezultatom 5:3. Dvoboje so remizirale, le v kegljih so 
zaostale. Med naπimi se je najbolj izkazala Ivka Nardoni s 591 podrtimi 
keglji. Prva tekma pa jim je pobrala moËi in sveæino, ki so jo potrebovale 
v dvoboju za tretje mesto s Poljakinjami, ki so ga izgubile s 5:3 in za 
19 kegljev. Kljub temu pa je Ëetrto mesto za Eta Kamnik doslej najveËji 
mednarodni uspeh in upajmo, da go bodo naslednje leto πe nadgradile. 
Naj spomnimo, da so bile lani v NBC pokalu prav tako Ëetrte, vendar je 
to tekmovanje stopniËka viπe, saj na evropskem pokalu nastopajo vse 
drugouvrπËene ekipe na dræavnem prvenstvu iz 12 dræav.

Medtem se je zaËela nova tekmovalna sezona v obËinski ligi z 9 eki-
pami. Sistem ostaja isti kot lansko leto, redni del in play off, prve πtiri 
ekipe za zmagovalca, ostalih 5 pa za razvrstitev. O rezultatih vas bomo 
redno obveπËali ali pa si jih lahko ogledate na naπi internetni strani www.
kk-kamnik.si.

Kegljaπki klub Kamnik, LEON PIRMAN

Mladi tekaËi KGT Papeæ in trener Ivan Urh z osvojenimi pokali na 
©marni gori.

Najboljπi trije na Veronikinem teku: Uroπ Tomec, Matic Slabe, Mitja 
Kotnik (vsi KGT Papeæ).

KamniËanke so v Interligi 
po uvodni zmagi zabeleæile 
dva poraza. Najprej so v gosteh 
izgubile proti Doprastavu iz Bra-
tislave, nato pa πe doma proti 
»eπki ekipi Prostejov. Slednja 
tekma je bila prava preizkuπnja 
za KamniËanke, saj »ehinje nasto-
pajo v najelitnejπem Evropskem 
tekmovanju in so lani dosegle 
vidno uvrstitev. KamniËanke so 
prvi in tretji set zaËele odliËno, 
a so jih izkuπene gostje ujele in 
dokazale, zakaj igrajo v ligi pr-
vakinj. ©e posebno pa je bil za 
KamniËanke boleË poraz v tret-
jem setu, ko so vodile æe za osem 

toËk. KamniËanke bodo morale 
izgubljeno nadoknaditi v nasled-
njih tekmah, Ëe se æelijo uvrstiti 
na Finalni turnir. Prva priloænost 
bo æe to soboto, 23. oktobra, ob 
20. uri v kamniπki ©portni dvora-
ni proti avstrijski ekipi iz Linza.

Obe prvoligaπki kamniπki 
ekipi zaËenjata tudi s Pokal-
nim tekmovanjem. Moπki se 
bodo najprej v gosteh pomerili 
z ekipo ©kofje Loke, dekleta pa v 
gosteh pri Benediktu. Povratni 
tekmi doma bosta v sredo, 27. 
oktobra, ob 17.30 uri (moπki) 
in ob 20. uri (dekleta).

OdliËno pa so Pokalno tekmo-
vanje odigrali igralci druge ekipe 
Calcit Volleyballa, ki so premaga-
li KoËevje, Mokronog in drugo 
ekipo Astec Triglav in so se za 
nagrado to sredo pomerili z ev-
roligaπko ekipo ACH Volley. 

Sta se pa obe mladinski ekipi 
uvrstili v Ëetrtfinale mladinskega 
tekmovanja, ki se bo odvijalo to 
nedeljo in ki ga kamniπki ekipi 
priËakujeta precej optimistiËno.

S kvalifikacijami pa so konËali 
kadeti in kadetinje. Kadeti so se 
brez poraza uvrstili v najviπjo ligo, 
kar pa na æalost ni uspelo kadeti-
njam, ki jim je za to zmanjkala ena 
zmaga. Tako bodo po nekaj letih 
zopet nastopale ≈le« v B ligi.

CICO1.

CALCIT VOLLEYBALL ZMAGOVITO V EVROPO
Kamniπki odbojkarji so po πestih letih nenastopanja v Ev-

ropskih pokalih zmagovito zaËeli letoπnje tekmovanje. V prvi 
tekmi prvega kroga Pokala Challenge so v gosteh pri ekipi VK 
Strassen iz Luxemburga potrdili vlogo favorita in brez teæav 
zmagali s 3:0 ter si s tem na πiroko odprli pot v drugi krog, kjer 
jih Ëaka precej teæji nasprotnik iz Carigrada. Pri KamniËanih ni 
bilo slabega igralca, najbolj prodoren je bil Matjaæ Suπec, mladi 
Hribar je odliËno poveljeval obrambi, v tretjem setu pa se je 
z uËinkovito igro v napadu izkazal MiÊiÊ. Povratna tekma bo  
23. oktobra ob 17. uri v ©D Kamnik. Igralci Calcit Volleyballa 
priËakujejo, da bodo njihovi navijaËi napolnili kamniπko dvora-
no in tako podprli mednarodni uspeh kamniπke ekipe. OdliËno 
gre KamniËanom tudi v prvi dræavni ligi, saj so po πtirih krogih 
πe naprej brez poraza na prvem mestu. Veselita predvsem za-
dnji zmagi v gosteh pri Triglavu s 3:1 in doma proti Galexu s 
3:0. Tako KamniËani potrjujejo napoved, da se bodo v letoπnji 
sezoni borili za najviπja mesta v dræavnem prvenstvu.

Pomlajena kamniπka ekipa na tekmi evropskega Pokala Challenge v Luksemburgu potrdila vlogo favorita.

Mrzla in meglena Ilirska Bistri-
ca je v nedeljo, 3. oktobra, gostila 
najboljπe slovenske lokostrelke 
in lokostrelce na dræavnem pr-
venstvu FITA 70 m krog, ki so 
v letoπnji zunanji sezoni dosegli 
predpisano normo in si s tem 
pridobili pravico do nastopa na 

LOKOSTRELSKO DRÆAVNO PRVENSTVO 
FITA 70 m krog V ILIRSKI BISTRICI

1. mesto: Gaπper ©trajhar, 
deËki, ukrivljeni lok, 692 krogov  
(2 x 40 m), nov dræavni re-
kord!

1. mesto: Maja Fiderπek, kade-
tinje, ukrivljeni lok, 626 krogov  
(2 x 60 m)

1. mesto: Mateja Andrejka, 

12. mesto: Luka Gjurin, de-
Ëki, ukrivljeni lok, 589 krogov  
(2 x 40 m)

15. mesto: Æiga Lipovπek, 
deËki, ukrivljeni lok, 475 krogov  
(2 x 40 m)

20. mesto: Boris Andrejka, 
Ëlani, sestavljeni lok, 593 krogov 

(2 x 70 m)
Dræavno prvenstvo 

je za mladince in Ëlane 
predstavljalo kvalifika-
cije za absolutno dræ-
avno prvenstvo, prav 
tako tudi za klubske 
ekipe, ki so sestavlje-
ne iz treh lokostrelcev 
oz. lokostrelk. Sledili 
so medsebojni dvo-
boji na izloËanje na 
razdalji 70 m, ki so za 
gledalce prava posla-
stica, za tekmovalce 
pa preizkus znanja in 
koncentracije.

Klemen ©trajhar 
je osvojil najboljπo 
kamniπko uvrstitev, 
to je 2. mesto. V fi-
nalnem dvoboju je 
moral priznati pre-
moË Matije Ælendra iz 

Dvoboj dveh kamniπkih ekip: levo Klemen ©trajhar, Gregor Rajh in Jaka KomoËar 
(na strelni liniji), desno Matej Fiderπek, Maja Fiderπek in Mateja Andrejka (na 
strelni liniji).

Najboljπe tri slovenske ekipe z ukrivljenim lokom: 1. mesto LK Kam-
nik 1. (Jaka KomoËar, Gregor Rajh in Klemen ©trajhar), 2. mesto LK 
Ankaran (Brina BoæiË, Matija Ælender in Ana Umer) in 3. mesto LK 
Kamnik 2. (Maja Fiderπek, Matej Fiderπek in Mateja Andrejka).

LK Ankaran. Jaka KomoËar je v 
prvem dvoboju izloËil Gregorja 
Rajha in kasneje v dvoboju za 3. 
mesto izgubil proti Janu Rijavcu 
iz LK Logatec. Mateja Andrejka 
je prav tako osvojila 4. mesto, 
Matej Fiderπek si je delil 5.-8. 
mesto, Gregor Rajh 9. - 17. me-
sto, Boris Andrejka pa 17. - 22. 
mesto.

V dvobojih ekip sta obe naπi 
ekipi nastopili veË kot uspeπno. 
Naπa prva ekipa, ki so jo sestav-
ljali Klemen ©trajhar, Gregor Rajh 
in Jaka KomoËar, so premagali 
vso konkurenco in poleg naslova 
ekipnih dræavnih prvakov v dvo-
rani dodali πe naslov ekipnih dr-
æavnih prvakov FITA 70 m krog. 
Naπa druga ekipa v sestavi Mateja 
Andrejka, Matej in Maja Fiderπek 
so osvojili bronasto medaljo. 

V LK Kamnik smo upraviËeno 
ponosni na uspehe naπih Ëlanov, 
tako na dræavnem kot tudi na 
mednarodnem nivoju. 

Vsem tistim, ki v letoπnji sezoni 
niso dosegli svojih priËakovanj, pa 
æelimo in verjamemo, da bodo s tr-
dim delom v prihodnosti uspeπno 
konkurirali nasprotnikom.

LKK

Septembra je v Smledniku po-
tekalo 11. dræavno prvenstvo v 
gorskih tekih za osnovne in sred-
nje πole. Kljub deæju in blatu so se 
uËenci O© Stranje odliËno odrezali, 
tako deËki kot deklice ekipno so 
dosegli odliËno drugo mesto in 
prejeli zasluæeno plaketo. 

Med mlajπimi deËki je bil Luka 
UraniË tretji, takoj za njim mu je 

tem dræavnem prvenstvu. Kljub 
temu, da se megla ni dvignila vse 
do 11. ure in je bila vidljivost na 
daljπe razdalje nekoliko slabπa, 
so kamniπki lokostrelci zaËeli 
odliËno in æe po prvi razdalji so 
pokazali dobro pripravljenost. 
Po konËanem streljanju v obeh 
serijah je bilo jasno, da so Kam-
niËani in KamniËanke dobitniki 
vsaj ene medalje v vsaki starostni 
kategoriji z ukrivljenim lokom, 
razen pri veteranih, kjer nima-
mo predstavnika, in ene medalje 
s sestavljenim lokom.

Uvrstitev KamniËanov in Kam-
niËank:

1. mesto: Æiga Ravnikar, mla-
jπi, ukrivljeni lok, 638 krogov  
(2 x 30 m)

1. mesto: Barbara ©tefula, de-
klice, ukrivljeni lok, 527 krogov 
(2 x 40 m)

Ëlanice, ukrivljeni lok, 585 kro-
gov (2 x 70 m)

2. mesto: Klemen ©trajhar, 
mladinci, ukrivljeni lok, 634 kro-
gov (2 x 70 m)

3. mesto: Jakob Jaka Pestot-
nik, kadeti, sestavljeni lok, 626 
krogov (2 x 60 m)

3. mesto: Jan Pipan, kadeti, 
kadeti, ukrivljeni lok, 580 krogov 
(2 x 60 m)

3. mesto: Matej Fiderπek, , 
Ëlani, ukrivljeni lok, 604 krogov 
(2 x 70 m)

4. mesto: Gregor Rajh, mla-
dinci, ukrivljeni lok, 618 krogov 
(2 x 70 m)

6. mesto: Andrej MajdiË, de-
Ëki, ukrivljeni lok, 632 krogov  
(2 x 40 m)

7. mesto: KomoËar Jaka, mla-
dinci, ukrivljeni lok, 593 krogov 
(2 x 70 m)

Ekipa deklic KGT Papeæ je dose-
gla 2. mesto na dræavnem prven-
stvu v Smledniku.

sledil Matej ©lebir. Med deËki je 
bil Domen Obreza sedmi, Drejc 
Kregar deveti, med starejπimi 
deËki Matevæ ©krtiË osmi in Leon 
Obreza deveti. 

Dræavna prvakinja pri mlajπih 
deklicah je postala Ana MiloviË, 
Iris KreË je bila peta in Manca 
Oraæem sedma. Pri deklicah je 
bila Nuπka UraniË sedma, ©ejla 
SuljadæiË pa petnajsta. Pri stare-
jπih deklicah je bila Maja ©lebir 
odliËna Ëetrta, Klara Kregar pa 
deveta. 

MIRA PAPEÆ
FOTO: MIRAN ©KRTI»
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Informacije in rezervacije:
01 83 44 104

animacija@terme-snovik.si 
www.terme-snovik.si

od 16. 10. do 31. 10. Dnevi jesenskih jedi
                                v Restavraciji PotoËka v Termah Snovik 

od 23. 10. do 31. 10. Krompirjeve poËitnice
- animacija za otroke in odrasle
vsak dan med 10.00 in 12.00 ter
16.00 in 18.00

27. 10. ob 16.00 do 18.00 Jesenski piknik
28. 10. ob 20.00 Daniel Rampre (slovenski Joe Cocker) 
                          Preæivite nepozaben veËer ob glasbi vseh Ëasov. 

30. 10. ob 20.00 Metlin ples v maskah ob dnevu Ëarovnic

31. 10. od 10.00 do 12.00 Dan reformacije in kaligrafska delavnica
≈Izdelaj svoj rokopis«

Pridruæite se nam na æivahnih 
pisanih dnevih Term Snovik .

VeË informacij na info@terme-snovik.si
in na www.terme-snovik.si

V sredo, 22. septembra, so se 
sorodniki, prijatelji in znanci z 
glasbo in s pogledom na hribe, 
pomemben del naπe vedute in 
kamniπke identite, spomnili 
dveh velikih glasbenikov, Boæa 
MatiËiËa in Roka Lapa. V pros-
torih MatiËne knjiænice Kamnik 
je razstavo fotografij slovenskih 
gora preminulima prijateljema, 
pomembnima ustvarjalcema 

Bogat veËer s spominom 
na Boæa MatiËiËa in Roka Lapa

Kamnika, poklonil Ciril Velko-
vrh. O njeni vsebini je spregovo-
ril France MaleπiË. Spomine na 
planinska kolega je obudil Stane 
SimπiË, Janez MajcenoviË pa je 
pobrskal po spominih Kamni-
πkih kolednikov (Rok Lap, Janez 
MajcenoviË, Tomaæ Plahutnik) 
in postregel z veË zanimivimi 
drobtinicami s pevske poti, ki 
so jo prehodili skupaj. Poleg be-

sed o basistu 
Roku Lapu in 
s triom pove-
zanim Boæom 
MatiËiËem je 
M a j c e n o v i Ë 
veËer spomi-
nov obogatil 
s  p e t j e m .  S 
citrarjem To-
m a æ e m  P l a -
hutnikom sta 
z glasbenimi 
n a s t o p i  p o -
skrbela, da je 
bi l  dogodek 
v  spomin πe 
b o l j  d o m a Ë , 
razpoloæenje 
p a  v e d r o  i n 
prijetno.

Zadnjih 50 
let so Kamni-

πki koledniki in Boæo MatiËiË 
sodelovali pri pevskih popoto-
vanjih. Obogatili so premnoga 
druæenja, razveseljevali ljudi 
doma in po svetu, prepotova-
li dobrπen del naπega planeta, 
peli pri Mariji Sneæni na Veliki 
planini, na Kamniπkem in Kokr-
skem sedlu, pri StaniËevi koËi, 
na Kredarici, na nemπki gori 
Watzmann. Janez MajcenoviË 
je ob obujanju spominov na pri-
jatelja, pripetljaje s potovanja 
po ameriπki celini in na druge 
skupne dogodivπËine z nastopov 
in druæenja povedal: ≈Oba, Rok 
in Boæo, sta bila rojena glasbe-
nika. Harmonika je bila zvesta 
Boæeva spremljevalka, velike 
zasluge pa ima Boæo tudi za 
oæivitev delovanja kamniπke 
godbe. Samo Kamniπki koled-
niki smo imeli v dvajsetih letih 
preko 2000 nastopov, Boæo jih 
je moral imeti, po mojem mne-
nju, vsaj dvakrat veË. Rok je bil 
pevec od boga. Imel je glasovni 
material, ki si mu ga bil lahko 
samo nevoπËljiv. »e bi delal 
glasbeno kariero, bi bil eden 
najboljπih Mefistov v Faustu, 
odliËen Boris Godunov...«.

≈Boæo in Rok sta v Planin-
skem druπtvu Kamnik zapisa-

KME TIJ SKO GOZ DAR SKA ZAD RU GA z.o.o.
Trg tal cev 1, Kamnik
Tel.: 839-73-45

V TRGOVINI JE PESTRA IZBIRA:
* maËeh, resja, Ëebulic tulipanov in drugega cvetja
* zemlje, peska za grobove
* krizanteme v loncih, ikebane
* SVE»E - UGODNO
* gozdarskega programa (zagozde, verige, olja ...)

in naπega ostalega standardnega programa
po ugodnih cenah

UGODNO - sluænostno klanje æivine: za cca 15% niæja cena 
klavnine in brez stroπkov prevoza. ©e vedno ugoden odkup

krav, bikov in telic za izvoz. Izvoæeno æivino plaËamo v 10 dneh.
Tel.: 831-76-28, GSM: 041/612-646

UGODNA PONUDBA:
- ÆIT - KRMIL in pesnih rezancev

- UMETNIH GNOJIL

Gledaliπka skupina kulturnega 
druπtva Tuhinj je na povabilo dru-
πtva Slovencev ≈Sava« iz Beograda 
v petek, 8. oktobra, gostovala v 
Beogradu s predstavo Avdicija 
avtorja Branka –uriÊa. Gledali-
πko predstavo si je poleg Ëlanov 
druπtva ≈Sava« ogledal tudi vele-
poslanik Republike Slovenije v 
Beogradu Franci But s sodelavci. 
Po predstavi je sledilo druæabno 
sreËanje, predsednik KD Tuhinj 
Matjaæ Gorjan pa se je predsed-
niku druπtva ≈Sava« Vladimirju 
UrπiËu zahvalil za povabilo, vele-
poslaniku Butu za obisk in jima 
izroËil simboliËni darili v imenu 
obËine Kamnik. Druπtvo Sloven-
cev ≈Sava« v Beogradu deluje od 
leta 2001, πteje pa æe preko 900 
Ëlanov. V druπtvu æelijo pred-
vsem s kulturno dejavnostjo in 
oæivljanjem slovenskih obiËajev 
poudariti in ohraniti bogastvo 
slovenskega jezika. »lani KD Tu-
hinj smo zelo ponosni, da smo 
z vztrajnostjo in voljo po ohra-
njanju kulturnega æivljenja na 
podeæelju del svojega bogatega 
delovanja delili tudi s slovenski-
mi izseljenci.

KD Tuhinj

Tuhinjski gledaliπËniki z Avdicijo v Beogradu

Na poti smo obiskali tudi Novi Sad.

VeËer spominom na velika kamniπka glasbenika ∑ 
Boæa MatiËiËa in Roka Lapa je bil prepleten s pesmi-
jo. Janez MajcenoviË je zapel ob spremljavi citrarja 
Tomaæa Plahutnika.

na z zlatimi Ërkami. Sodelovala 
sta na vseh prireditvah druπtva, 
tudi na tistih, ki so zahtevali 
fiziËni napor. Upam, da bomo 
tako Boæa kot Roka ohranili v 
trajnem spominu, kot Ëloveka, 
ki sta se razdajala na πtevilnih 
podroËjih. Kulturno æivljenje v 
Kamniku je slonelo na obeh,« 
je kot predstavnik Planinskega 
druπtva o prijateljih gora spre-
govoril Stane SimπiË.

Kamniπkimi  koledniki  in 
Boæo so bili zvesti spremljeval-
ci razstav Cirila Velkovrha. Z 
veseljem so se odzvali vsakemu 
povabilu avtorja knjig Glej, kako 
lep je ta naπ svet ter Gore in spo-
mini ostajajo, izdajatelja 600 raz-
glednic (eno veËjih dimenzij) in 
10 razliËnih stenskih koledarjev. 
V osemnajstih letih je Velkovrh 
postavil 450 razstav in to okro-
glo πtevilko je nosila prav razsta-
va s spominom na Boæa MatiËiËa 
in Roka Lapa. V knjiænici razstav-
ljene fotografije so po besedah 
Franceta MaleπiËa  izredno 
lepo priËarale obËutje lepote in 
slovesnega razpoloæenja v naπih 
gorah. 

V prav takem spominu, najle-
pπem in trajnem, kot je ob pri-
povedovanju besed, razleganju 
pesmi in ob ogledu razstavljenih 
prgiπË krasot v vencu planin ob 
tem dogodku vrel iz src ljudi, za 
vedno ohranimo Boæa MatiËiËa 
in Roka Lapa.

Katja Trotoπek

V kavarni Veronika razstavljata 
KamniËana Robert in Lara UraniË

Stene kavar-
ne Veronika do 
konca meseca 
k r a s i j o  s l i k e 
Roberta in Lare 
UraniË ,  Ë lana 
Kulturno umet-
niπkega druπtva 
Tone Kranjc iz 
Kamnika. Ro-
berta risanje in 
slikanje sprem-
l j a t a  æ e  v s e 
æivljenje, pravi, 
da je v svojem 
prostem Ëasu priËel intenzivno slikati za svojo duπo, Lara pa je imela 
svojo prvo razstavo æe pri πestih letih. Pod okriljem druπtva sodelujeta na 
πtevilnih razstavah. Lara, dijakinja ©CRM — oddelka predπolske vzgoje, je 
lani prejela drugo nagrado na likovnem nateËaju in se uvrstila v oæji izbor 
za pisalo ONLINE v Evropskem nateËaju. 

Na sliki: Kamniπki slikarji Lara in Robert UraniË ter Marjan Novak-©ka-
tla. V ozadju slika Velike planine, kot jo vidi Robert UraniË. (foto Katarina 
Karlovπek)

 SreËanja kamniπkih upokojencev
Na zakljuËnem sreËanju na prvi oktobrski dan podeljena druπtvena in 

πportna priznanja, junijsko sreËanje pa je izzvenelo v spomin na dolgo-
letnega, aktivnega sodelavca in Ëastnega Ëlana druπtva Boæa MatiËiËa 

Druπtvo upokojencev Kamnik vsako leto v zaËetku oktobra pripravi za-
kljuËno sreËanje Ëlanov, ki je namenjeno pregledu πportnih in druπtvenih 
aktivnosti in podelitvi druπtvenih in πportnih priznanj.

Letos so se sreËali prav na prvi oktobrski dan. V kulturnem programu 
so sodelovali druπtveni Meπani pevski zbor, Ljudske pevke PREDICE, Fol-
klorna skupina in povabljene Ljudske pevke iz Trboj. 

Druπtvena priznanja so prejeli marljivi Ëlani druπtva: Koncilja Jernej, 
©uπtar Joæefa - Joæica, TajË Peter, Motnikar Fani. Druπtveno priznanje sta 
prejela tudi Bele Vrhovec Helena — pravnica, ki nudi brezplaËno pravno 
pomoË Ëlanom druπtva, in dr. Aleksander Doplihar, ki prav tako vsak 
mesec nudi brezplaËne zdravstvene nasvete Ëlanom druπtva. 

Po kulturnem programu so bile skoraj stotim Ëlanom podeljene medalje 
za rekreativno in πportno tekmovalno udeleæbo v organiziranih πportno 
rekreativnih aktivnosti. Program je uspeπno vodila Marinka Hribovπek, ki 
je prevzela vodenje kulturne aktivnosti v druπtvu.

Oktobrskega sreËanja so se poleg Ëlanov druπtva udeleæili povabljeni 
predstavniki drugih upokojenskih druπtev, podæupan Brane GoluboviË 
in πe mnogi drugi.

Tudi ob tem sreËanju smo obËutili odsotnost pokojnega Boæa MatiËiËa, 
ki je vselej dajal utrip kulturnemu æivljenju druπtva. Boæu, ki je umrl 8. 
aprila, je bilo posveËeno tudi zadnje redno meseËno sreËanje v juniju. Po 
uvodnih akordih harmonikarja Joæeta Jagodica je spomin na pokojnega 
Boæa obudila Marija Golob. Poudarila je njegove nepozabne dejavnosti, 
ki bodo πe dolgo temelj naπega dela. Znal je povezovati vse dejavnike na 
kulturnem, izobraæevalnem in zabavnem podroËju.

Kot dolgoletna sodelavka pri organiziranju in oblikovanju programske 
usmeritve je spomnila, da je bil nepozabni Boæo prisoten kot izvajalec 
mnogih, za druπtveno æivljenje pomembnih dejavnosti. Z recitacijami je 
obogatila spomin na skupno prehojeno pot. 

Vsi, ki smo Boæa poznali, lahko reËemo, da je bil odloËilen dejavnik pri 
ustanovitvi pevskega zbora, folklorne skupine in πe vrste drugih dejav-
nosti. Boæo se ni angaæiral le v Druπtvu upokojencev Kamnik, ampak v 
mnogih obËinskih strukturah in tudi πirπe, kjer se je razdajal z vsem srcem. 
Njegovo delo je opazno tudi v borËevski organizaciji. Kot predsednik 
Odbora ©landrove brigade je vsako leto pripravljal mnoæiËno obiskana 
sreËanja na ©ipku. Za svoje delo je prejel πtevila priznanja in zahvale.

Ob spominu nanj so se marsikomu orosile oËi, zlasti πe ob posluπanju 
njegovih melodij, trajno shranjenih na kasetah. Tudi v nadaljevanju pro-
grama, med nastopom pevskega zbora in malih instrumentalistov O© 
Stranje pod vodstvom Karle Urh, je bil vseskozi prisoten spomin nanj. 
Mnogim bo ostal vzor klenega in iskrenega delovnega Ëloveka. Zapustil 
nam je bogato dediπËino, na katero smo lahko ponosni.

STANE SIM©I»

Homec, Vaπka pot 38a, Radomlje
tel.: 0599 58 914, GSM: 070 550 590,

e-mail: veterina.noe@siol.net
http://www.veterina-noe.net

➫ ambulanta

➫ hrana in osnovna oprema
za male æivali



Ni res, da je odπla-nikoli ne bo!
Ujeta v naπa srca
z najlepπimi spomini,
bo vsak naπ korak
spremljala v tiπini.

ZAHVALA

Tiho in mirno, kot je æivela, je po 
teæki bolezni v 68. letu za vedno 

zaspala naπa
 

MARIJA ANA KOS
roj. Bajde, s Kovinarske 1/c v Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti, sorodnikom, prijateljem, sosedom in sodelavcem za 
izreËena soæalja, podarjeno cvetje, sveËe in tople stiske rok. 
Posebna zahvala dr. Logar-RadonjiÊ in sestri Marini Zarnik iz 
ZD Kamnik, gospodu æupniku Dularju, praporπËakom, Zvezi 
borcev Kamnik za ganljiv govor, Centru starejπih Gornji Grad 

in pevcem kvarteta Krt za zapete pesmi.

Vsi njeni

Oktober 2010

Kako bi dihal rad, posluπal, gledal,
sedel med vami, katero vmes povedal,
pa me tiπËi nad mano grob preran.  
 

ZAHVALA

V 54. letu æivljenja nas je nenadoma 
zapustil naπ dragi sin, ati, dedi, brat 

in stric

FRANC SLEVEC
iz Stahovice

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
njegovim sodelavcem iz Titana Cimos, ki ste ga pospremili 
na njegovi zadnji poti, podarili cvetje, sveËe in za svete maπe, 

nam pa izrekli soæalja.
Hvala g. æupniku Antonu Prijatelju za lepo opravljeno zadnje 

slovo.

ÆalujoËi: vsi njegovi

Oktober 2010

Vsak Ëlovek je zase svet,
Ëuden, svetàl in lep
kot zvezda na nebu ...
(Tone PavËek)

ZAHVALA

Ob izgubi naπega dragega

JOÆETA SEDU©AKA
(1924-2010)

se vsem iskreno zahvaljujemo za izraæena soæalja, za 
spremstvo na njegovi zadnji poti, podarjeno cvetje, sveËe 

in sv. maπe.
Hvala g. æupniku Joæetu Razingerju in g. æupniku Pavletu 
Juhantu ter Juretu Koæelju za opravljen pogrebni obred.

Hvala tudi Tunjiπkemu oktetu in cerkvenim pevcem za 
zapete pesmi, g. Valentinu Zabavniku za poslovilni govor ter 

sosedom za pomoË.

Vsi njegovi

Tunjice, Kamnik, oktober 2010

Tam, kjer si ti,
ni sonca in ne luËi,
le tvoj nasmeh 
nam v srcih πe æivi. 
NihËe ne ve, kako boli,
ko se zavemo, da te veË ni. 

ZAHVALA
V 71. letu æivljenja nas je po hudi 
bolezni zapustila naπa draga æena, 
mama, prababica, taπËa in teta 

JOÆI SCHAFFER 
roj. Novak

Hvala vsem sorodnikom, prijateljem in sosedom za izreËeno 
soæalje, denarno pomoË, podarjeno cvetje in sveËe. Hvala 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti in æupniku 

Pavlu Piberniku za lepo opravljen pogrebni obred.
Iskrena zahvala Poloni UrπiË ter negovalkam iz Pristana 
Irmi, TonËki in Veri za srËno skrb in pomoË. Hvala sestriËni 

Marici za obiske in spodbudo naπi Joæi v Ëasu bolezni.

ÆalujoËi: moæ Joæe, sin Joæe z Nataπo, hËi Darja z moæem 
Robijem, snaha Andreja, vnuki Ines, Katja, Matej, Neæa in 

Jan, pravnuk Lovro, neËakinja Lidija

Oktober 2010

Kogar imaπ rad,
nikoli ne umre.
Le daleË, daleË je.

ZAHVALA

Ob boleËi izgubi naπe drage

POLONE PERNE
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje 

in sveËe.
Hvala gospodu æupniku in mladim bogoslovcem za lepo 

opravljen obred ter pevcem za zapete pesmi.
Posebna zahvala osebju ZD Kamnik in sosedi Mariji za 

nesebiËno pomoË.
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi.

Vsi njeni

Kamnik, september 2010

Boga smo prosili za cvet, on pa nam je dal vrt. 
Prosili smo ga za verz, on pa nam je dal pesem, 
prosili smo ga za sreËo, on pa nam je dal tebe, 
Primoæ.

ZAHVALA

Ob izgubi naπega dragega
 

PRIMOÆA DOBOV©KA
(1992-2010)

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ga imate radi, zanj molite, 
ste mu ob slovesu darovali za svete maπe, cvetje in sveËe ter 

ga pospremili na zadnji poti.

Ati Vilko, mami Martina, brat Rok in 
sestra Darja z moæem Uroπem

Oktober 2010

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliπko 
veæico, na upepelitev ∑ po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NARO»IL IN DOSTAVA CVETJA 
• NARO»ILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVE»AVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ÆARNIH IN KLASI»NIH JAM 
• UREJANJE POKOPALI©» IN GROBOV
• VZDRÆEVANJE POSLOVILNIH VEÆIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE »RK 
• OZVO»ENJE PRI POGREBU, NOSA»I 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matiËni, ZZZS)

STEKLARSTVO IRMI
HOMEC  -  DOMÆALE

* ALU in PVC okna in vrata

* izdelava termopan stekla

* bruπenje stekla in ogledal

* izdelava izboËenih stekel

* peskanje stekel

* fuzije - vitraæi

* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

TEHNI»NA TRGOVINA
ÆELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

UGODNA PONUDBA!

AKCIJSKE CENE IN POPUSTI VELJAJO PRI PLA»ILU Z GOTOVINO DO PRODAJE ZALOG
UGODNO PONUDBO SI OGLEJTE V NA©I PRODAJALNI

MALI
GOSPODINJSKI 
APARATI

KOLESA

SVETILA

ORODJE

POSODA

AKUSTIKA
AVTOAKUSTIKA

BELA

TEHNIKA
PRALNI

STROJ

Sprejemamo rezervacije za razna praznovanja, 
decembrske zabave in pogrebπËine

Æale 10a,  Kamnik 

Vabimo vas na slastna domaËa kosila!
Pripravljamo tudi domaËo vegansko hrano.

Tel.: 01/831 70 45

RA»UNOVODSKE STORITVE
za druæbe, s.p. in druπtva

PRVI MESEC BREZPLA»NO
MIBOS d.o.o.
Zikova ul. 4, Kamnik

e-mail: mibos@volja.net
tel.: 01/831-45-15, 031/305-451

Ti ne veπ,
kako pogreπamo te mi,
spoËij si trudne zdaj oËi,
za vse πe enkrat hvala ti.

ZAHVALA

9. oktobra nas je v 83. letu starosti 
zapustil moæ, brat, oËe, dedek, 

pradedek in stric

JOÆE BAJDE
z Malega hriba 5

Zahvaljujemo se skrbnemu osebju doma Starejπih obËanov 
Kamnik, g. æupniku Joæetu TomπiËu za lepo opravljen pogreb 
in sveto maπo, Marinki Moπnik za poslovilne besede, Zvezi 
borcev Zg. Tuhinj, Druπtvu upokojencev Kamnik, sosedom 
za nesebiËno pomoË, sorodnikom, prijateljem, znancem, 
sodelavkam in sodelavcem od sinov in hËerke. Hvala pevcem 

in trobentaËu.
Hvala vsem, ki ste se poslovili od njega, ga pospremili k 
zadnjemu poËitku, mu namenili cvetje, sveËe in za vse svete 

maπe, nam pa soËutno izrazili soæalje.
Vsem πe enkrat hvala.

Vsi njegovi

Oktober 2010

BUTARE za kruπno peË 
prodam, moænost 
dostave. 
Tel.: 031/584-508.

Prosim, Ëe mi kdo podari 
glasbeni stolp in zimsko 
bundo πt. 50. 
Tel.: 070/225-232.

LANEN CVET
tekstilna trgovina

Moste pri Komendi 74,
tel.: 01/8341-660

ObiπËite nas med 9. in 19. uro, ob sobotah med 8. in 13. uro

DISKONT NEÆIVIL MOJ DOM
Domæale, Karantanska 6, tel.: 01/72 11 255

LEPA IZBIRA
IN UGODNE CENE:
- POSTELJNINE
- BRISA»
- PRTOV
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Možnost nakupa na obroke s Piko kartico.

Brezplačno montiranje in centriranje za pnevmatike kupljene v hipermarketu Kamnik.

Ob nakupu pnevmatik
od 15.10. do 18.11.2010 dalje

v Hipermarketu Kamnik
brezplačno montiranje

in centriranje.
Potrebno je predhodno naročilo

za montažo in centriranje gum pri
AC Toyota Lovše.

-40%
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Letos smo za vas pripravili slastne 
pakete ozimnice, ob nakupu 
katerih vam nudimo tudi prav 
posebno ugodnost − izjemne 
popuste na Svilanitove izdelke. 
VeË na www.natureta.si in  
www.svilanit.si.
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S kuponom v paketih,
ugodno do izdelkov

Svilanit.

VeË na www.natureta.si in www.svilanit.si

Mnogi dajejo prednost kratko roč nim ciljem, kot so
počitnice, nakup avtomobila, računalnika ... Vendar
pa ne gre pozabiti na dolgoročne cilje, dodatek k
po koj nini, šolanje otrok in po dob no. Sami ali s
pomočjo finanč nih strokovnjakov nare di mo oseb  ni
finančni načrt, glede na naše cilje, želje in zmož nosti
var če vanja.

Pri UniCredit Bank vam, poleg kla sične ponudbe
varčevanja, ka  mor sodijo depoziti in varče valni
račun, ponujamo še po seb no kom binacijo varče -
valnih pro duktov. 

Naložbeni dvojček je produkt, pri katerem del
prihrankov po lastni izbiri vložite v depozit, del pa v

investicijske sklade Pioneer Investments ali na -
ložbeno živ ljenjsko zavarovanje. 

Moja priložnost je naložbeno življenjsko zavaro -
vanje, ki vam zago tavlja 100-odstotno vračilo glav -
nice, hkrati pa ponuja mož nost doseganja privlačnih
do no sov na razvijajočih se trgih držav Brazilije,
Rusije, Indije in Kitajske (BRIC). 

Bonus depozit za dvojno var nost družine je
najnovejša po nudba vezave sredstev, ki je na voljo
ekskluzivno pri UniCredit Bank. Omogoča vam, da
vaše prihranke vežete po atraktivni obrestni meri,
obe nem pa ste tudi brez plačno zava rovani za primer
nezgodne smrti. 

Pred kratkim smo v ponudbo dodali nove nalož bene
strate gije investicijskih skladov druž be za upravljanje
Pioneer Investments, ki so prilagojene naložbenim
ciljem različnih ti pov vlagateljev – dinamič ne mu, har -
mo ničnemu in preudar nemu.

Bančni svetovalci v UniCredit Bank vam bodo z
veseljem pomagali poiskati za vas naj ustreznejšo
obliko varčevanja, s katero bo vaša prihodnost var -
nejša, zato ne odlašajte in čim prej obiščite najbližjo
poslovno enoto. 

Daniel Makšan, vodja pos lov ne enote UniCredit
Bank v Kamniku: »Nova oblika varče vanja je
Bonus Depozit za dvojno varnost družine, kjer
vam ob zelo ugodni obrestni meri in različnih
ročnostih vezave ponujamo depozit in nezgodno
zavarovanje skupaj. Takšna oblika var čevanja je
možna le v UniCredit Bank.«

Dodatne informacije:

UniCredit Bank PE Kamnik

Kontaktna oseba: Daniel Makšan

Telefon: +386 1 8396 501

Elektronski naslov:
daniel.maksan@unicreditgroup.si

Delovni čas: Ponedeljek – petek 8.30 – 16.30

www.unicreditbank.si

Oglasno sporočilo

Kdaj, kako in za kaj varčevati?
To so vprašanja, ki si jih je zagotovo vsaj enkrat v življenju zastavil že vsakdo
izmed nas. Pri vsem skupaj je zagotovo najpomembnejše vprašanje za kaj sploh
želimo varčevati, saj si na podlagi tega lahko postavimo finančni načrt. 

Clanek_Kdaj_kako_zakaj_varcevati_Kamniski_obcan_137x200mm:Layout 1  6.10.2010  17:06  Page 1


